
7. ročník 2023/2024

Základní škola Vítězslava Hálka  
Odolena Voda

Školní ročenka  



Anglie - Hastings

Chorvatsko – Art camp



1

Milé čtenářky, milí čtenáři!
Rok s rokem se sešel a my jsme opět uzavřeli další školní rok, 
rok 2023/2024. 

Nevím proč, ale tento rok, se mi zdá, utekl rychleji než ty 
předešlé. Je to možné? Možná ano, možná ne, ale asi to bude 
tím, kolik akcí jsme připravovali a kolik akcí jsme zrealizovali. 
Žáci se nejen učili, ale i soutěžili, bavili se, hráli si, jezdili po 
světě i po vlastech českých….

A jak to všechno bylo? O tom všem si můžete přečíst v le-
tošním čísle naší ročenky, kterou ve spolupráci s ostatními 
připravuje Mgr. Radka Pavlíková.

Na klidném průběhu tohoto školního 
roku se podíleli:
• Vedení školy: Mgr. Ivana Ullmannová, Mgr. Eva Srbová, Mgr. 

Lucie Koudelková

• 1. stupeň: Mgr. Lenka Březinová, Mgr. Alena Derková, Adéla 
Demuthová, Mgr. Kateřina Hlavínová, Edita Hovadová, Mgr. 
Sylva Hošková, Mgr. Jana Jistebnická, Mgr. Veronika Joná-
šová, Markéta Juda, Mgr. Kateřina Kůželová, Mgr. Monika 
Lohniská, Daniela Lechnerová, Bc. Jana Mundy, Eva Mužíč-
ková, Mgr. Martina Nováková, Mgr. Kateřina Nováková, Mgr. 
Kateřina Panochová Nábělková, Mgr. Petra Pallová, Mgr. 
Kateřina Peisarová, Mgr. Beáta Peslerová, Mgr. Jitka Skýpa-
lová, Mgr. Jana Soukupová, Naděžda Svobodová, Bc. Hana 
Šimsová, Bc. Kateřina Turková, Mgr. Dagmar Ullspergerová, 
Jana Weberová

• 2. stupeň: Ing. Vendula Benešová, RNDr. Anna Čermáková, 
Ing. Tomáš Havelka, Ing. Kateřina Havlátová, Tomáš Havlát, 
DiS., Mgr. Věra Hudečková, Mgr. Martin Holý, Lukáš Holý, 
Ing. Eva Jandová, Mgr. Petra Jonášová, Mgr. Roman Klein,  
Mgr. Veronika Lechnerová, Mgr. Monika Malá, Mgr. Šárka 
Míčková, Mgr. Marie Nováková, Mgr. Radka Pavlíková, Mgr. 
Tereza Prášilová, Mgr. Jitka Predigerová, Mgr. Jana Smetano-
vá, Bc. Radka Smetanová, Mgr. Helena Šnajdrová, Bc. Kateři-
na Šplíchalová, Pavla Tichá, Ing. Lucie Zmrzlíková

• Speciální třídy: Mgr. Petra Blehová, PaedDr. Mgr. Lucie Vla-
chová, Iva Vozábalová

• Školní psycholog: Bc. Natálie Teclová

• Školní družina: Mgr. Lenka Baxová, Zuzana Dardová, Bc. Ka-
teřina Havlínová, Marcela Mazurová, Petra Netíková, Pavla 
Pejřimovská, Jana Řezáčová, Hana Smolíková, Zuzana Teplá, 
Jaroslava Valentová 

• Asistenti pedagoga: Michaela Dvořáková, Jitka Erbenová, 
Eva Hlásná, Anna Hrubová, Tereza Chlupáčová, Bc. Lucie 
Jelínková, Eva Konečná, Iryna Levosjuková, Martina Neuge-
bauerová, Pavla Pejřimovská, Johana Sedlárová, Bc. Hana 
Stupková DiS., Šárka Zavadilová, Renáta Vršecká, Pavlína 
Zbuzková, Ing. Marie Zemanová 

• Školní asistent: Michaela Čápová, Kawthul Ameer Ameerul 
Amaan

• Školní jídelna: vedoucí Pavlína Fraňková a kuchařky Dagmar 
Bělinová, Jana Bohuňková, Denisa Čurdová, Hana Gröhová, 
Hanna Hordynská,  Jana Minářová, Marie Šišáková,  Alena 
Vladyková, Lucie Vondrová  

Paní Šišáková nás bohužel opustila navždy, děkujeme za její 
práci, budeme vzpomínat.
• Hospodářka: Hana Vondráčková 

• Provozní zaměstnanci školy: školník Petr Mišner, recepční 
Marie Zigová, uklízečky Margita Drobná, František Drobný, 
Eva Konečná, Monika Malá, Jiřina Marková, Šárka Marková, 
Marie Mohylová, Jiřina Novotná, Maryna Petryshynets, Vi-
taliy Petryshynets

Všem pedagogickým i nepedagogickým zaměstnancům 
školy děkujeme a přejeme klidný a úspěšný další nový školní 
rok a všem ostatním krásné nové začátky J.

Mgr. Ivana Ullmannová
ředitelka školy
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Září
(dětská říkanka)
V září slunce ještě září,
ubírá jen trochu plyn.
Podzim – ten má v receptáři
rudé šperky jeřabin.

Zdobí jimi cesty prašné
od domova do školy,
kudy nosí žáčci v brašně
z počtů první úkoly.

Ať se září jak chce tváří,
človíček je větší hned,
když sám přečte v slabikáři:
MÁ-ME MA-SO, MÁ-ME MED

Tak už nám to  
zase začalo 
Prázdniny uběhly jako voda a my se opět sešli v našich la-
vicích. Odpočatí, ošlehaní větry dalekých cest i těch docela 
blízkých a měli jsme toho mnoho na sdílení a vzpomínání. 
Září otevírá nový školní rok a patří mu tradičně i chvíle za-
vzpomínat na právě uplynulé léto, sdílet nově získané zkuše-
nosti i postěžovat si nad novými šrámy. Znovu se my učitelé 
oťukáváme se svými žáky a zjišťujeme, jak nám za ty dva 
měsíce vyrostli a zmoudřeli. A ty malé světy s názvem tří-
da se opět propojují a vyplouvají na svou novou společnou 
plavbu, která je čeká. Začíná nová desetiměsíční dřina, čas 
práce, výzev, ale i cest, snění a poznání.

Prázdniny skončily
Prázdniny opět utekly jako voda a zase je tu škola. I tento rok si 
mohli všichni při příchodu do školy prohlédnout výtvarné prá-
ce našich žáků na výstavě „Na plotě“. Začátek školního roku, 
a především první školní den, je významný pro všechny školáky, 
ale nejvíce určitě pro prvňáčky. Přišel je pozdravit pan starosta 
Ondřej Prášil a pan místostarosta Tomáš Lohniský a společně 
s paní ředitelkou Mgr. Ivanou Ullmannovou a zástupkyní pro 
1. stupeň Mgr. Lucií Koudelkovou dětem popřáli do nové-
ho školního roku spoustu jedniček a hodně nových zážitků. /  
Koudelková Lucie

Adaptační den
V prvním školním týdnu proběhl adaptační den. Byl zaměřen 
na školní adaptaci po prázdninovém režimu, k znovunavázání 
vztahů se spolužáky a v neposlední řadě měl pomalu, ale jistě 
opět naladit žáky na školní povinnosti a učení.

Každá třída pojala tento den po svém. Někdo vyrazil na vý-
let, ať už do okolí školy nebo třeba do ZOO, někdo strávil den 
ve sportovním areálu nebo hledáním té správné cesty v kuku-
řičném bludišti. / Koudelková Lucie

Příměstský tábor školní družiny
Předposlední týden v srpnu ve škol-
ní družině proběhl příměstský tábor. 
Tématem byli dinosauři. S dětmi jsme 
zdobili perníčky, pracovali s keramic-
kou hlínou, ze které si děti vytvořily 
dinosaury. Také omalovánky, dopl-
ňovačky, vystřihovánky a skládačky 
dinosaurů nás doprovázely v horkých 
dnech, a proto jsme byli rádi, že se 
napustilo brouzdaliště mezi věžá-
ky a my ho mohli odpoledne využít. 
V dopoledních hodinách jsme chodili 
do lesa, kde děti z různých přírodnin 
tvořily dinosaury.

Celodenní výlet byl do Dinoparku Liberec. Tam se děti pěk-
ně vyřádily na prolézačkách, zhlédly film ve 4D kině a dozvědě-
ly se spoustu zajímavých informací o dinosaurech.

Na závěr tábora proběhla tombola a všichni získali odměnu. 
Děkujeme volnočasové a školské komisi za příspěvek na dopra-
vu. / za školní družinu Netíková Petra
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Podzim
Václav Hrabě
Tuberkulózní slunce
Lány řípy
oblaka jak velké šedivé lípy.
A z jejich větví odlétají ptáci
komedianti
opouštějící poslední letní štaci.

Na prahu lesa líže si rány
uštvaný zpocený říjen
v rozmoklých polích
podzimem ukřižovaný

Třaslavý topol
Holý jak věta
Zavřete okna!
Je konec léta

Podzim se již tradičně vezl v zajetých kolejích. S novým elá-
nem jsme se vrhli do práce i do nových výzev. Vedle již tra-
dičních akcí jako je oslava Halloweenu či svátku sv. Martina 
se poměrně dost výletilo a také se naši deváťáci začali zod-
povědně připravovat na výběr a nasměrování svých dalších 
studijních cest. Nezapomínalo se ani na preventivní progra-
my a dny výuky nám tak jako jiné měsíce zpestřovaly akce 
Hrdé školy. Koncem listopadu nás také potkal první tema-
tický týden tohoto školního roku. Celá škola v tu dobu žila 
ženami hrdinkami, a protože toto téma je zajímavé a velmi 
bohaté, umožnilo vzniknout nádherným výstupům, které 
následující měsíce zdobily naši školu. Vedle opravdu silných 
osobností jako byla například Milada Horáková, Věra Čás-
lavská, Božena Němcová či Anežka Česká se ale nezapomí-
nalo ani na hrdinky zcela „obyčejné, běžné“, jejichž hrdinství 
není mnohdy tak nápadné, a sice na naše maminky. I jim 
byl tento týden věnován. Z velkého množství příspěvků jsem 
vybrala alespoň střípek hrdinek, kterými jsme se inspirovali.

EDUbus
V pondělí 11. 9. ke sportovnímu areálu přijela mobilní poly-
technická laboratoř pro školy – neboli EDUbus. Žáci čtvrtých 
tříd a jedné páté třídy si mohli vyzkoušet programování pomocí 
stavebnice Lego Education Spike Essential Set. Žáky tato hodi-
na obohatila, rozvíjeli technickou gramotnost a programování. 
A samotná hodina je velice bavila. Nadšené byly i doprovázející 
paní učitelky, které měly možnost navštívit EDUbus i odpoled-
ne a vyzkoušet nabízené robotické pomůcky, včetně studijních 
materiálů a nápadů do běžné výuky. / Kůželová Kateřina

Adaptační kurz 6. ročníků
Koncem září jsme se vydali na adaptační kurz, kde bylo hlavním 
cílem nejen utužit kolektivní vztahy a spolupráci ve třídě, ale 
také se sblížit s novou třídní učitelkou. Celý týden proběhl bez 
problémů. Zažili jsme mnoho seznamovacích, týmových, pohy-
bových a běžeckých aktivit. Děti si vyzkoušely také aktivity na 
vodě (paddleboardy a rafty). Vyráběly placky, soutěžily v lese, 
ráno začínaly rozcvičkou a celý pobyt zakončily závěrečnou dis-
kotékou a noční hrou v lese. Celý kurz jsme si společně všichni 
moc užili. / Šplíchalová Kateřina

Sportovní odpoledne  
s volejbalisty AERO Odolena Voda
V září se děti ze školní družiny setkaly s volejbalisty AERO Odo-
lena Voda. Na Horním náměstí si děti mohly vyzkoušet házení 
na koš a další disciplíny, při kterých jim asistovali hráči. / Školní 
družina
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Divadelta
Na podzim měly děti jedinečnou možnost, podívat se na před-
stavení Divadelty, nazvané Trest.

Divadelta je organizace, která nabízí divadelní představení 
pro mateřské, základní a střední školy, zaměřená na preven-
ci rizikového chování. Používá metodu interaktivního divadla, 
která dětem umožňuje jedinečný zážitek formou začlenění se 
do hry. Děti mohou v určité fázi měnit děj, navrhovat řešení 
situací a zahrát scénu znovu, podle vlastního scénáře.

Díky této možnosti, si mohou děti vyzkoušet, že není vše tak 
jasně černobílé, jak se na první pohled zdá. Někdy nám připadá 
nějaká situace zvenku jasná, ale když se ocitneme uvnitř, už to 
tak jasné a jednoduché není. Tato scénka byla o kamarádství, 
vlivech prostředí a rolích, které každý člověk v životě zastupuje. 
Představení děti moc bavilo, zejména pak možnost vyjádřit své 
názory nejen slovně, ale i herecky. / Hovadová Edita

Suit Up Day
V úterý 17. 10. 2023 se na naší 
základní škole konal Suit Up Day. 
V tento den měli žáci a učitelé pou-
ze jediný úkol. A tím bylo obléct se 
alespoň trochu formálně.

Dámy ze skříní vytáhly šaty 
a sukně, gentlemani si oprášili koši-
le a saka. Bylo hezké vidět tolik sluš-
ně oblečených lidí na jednom místě. 
Všem to moc slušelo. S formálním 
oblečením jsme si též připomněli 
pravidla slušného chování, na které 
se v dnešní době někdy zapomíná. / Šnajdrová Helena

Beseda se spisovatelkou  
Ivonou Březinovou
Ve dnech 30. 10. a 31. 10. nás navštívila paní spisovatelka Ivona 
Březinová. Děti si poslechly příběh, jak se stala spisovatelkou 
a seznámily se s jejími knihami. Dozvěděly se informace o vzni-
ku knih. Některé knihy si mohly zakoupit a nechat si paní spi-
sovatelkou podepsat. Akce se zúčastnily třídy 2.A, 2.C, 3.A, 3.B, 
3.C, 3.D a 4.B. / Juda Markéta

Den, kdy se mi změnil život
Takto se jmenoval program, který jsme si prožili ve středu  
1. listopadu v malé obci Lidice.

V první části programu jsme se rozdělili do dvou smíšených 
skupin (chlapci a dívky), abychom si zahráli a prožili dramatické 

Veverky a Sovičky na pštrosí farmě 
Ve čtvrtek 12. října se naše 
družina Veverek vydala na 
Pštrosí farmu v Čenkově. Na 
farmě na nás čekala paní ma-
jitelka a udělala dětem vel-
mi zajímavý a obsáhlý výklad 
o pštrosech. Děti mohly také vidět malé pštrose, pštrosí vejce, 
kůži a peří. Kromě pštrosa byla na farmě i další zvířata, napří-
klad koně, poníci, kráva a krůty. Plni dojmů a zážitků jsme se 
vraceli zpět do školy. Dětem se návštěva velice líbila a všichni 
jsme si odnesli mnoho zajímavých informací.

Děkujeme paní Mazancové za úžasný výklad a možnost se 
na farmu podívat. / za školní družinu Havlínová Kateřina 



5

Chemické divadlo –  
Posviť si citronem na duhu
Žáci a žákyně prvních ročníků se dne 9. 11. zúčastnili předsta-
vení chemického divadla „Posviť si citronem na duhu“ vedené-
ho paní Květou Stejskalovou z Ústavu fyzikální chemie Jarosla-
va Heyrovského AV ČR, v. v. i. Představení trvalo 45 minut. Žáci 
se seznámili s chemií a profesí vědce přes jednoduché pokusy. 
Paní Stejskalová žákům ukázala laboratorní nádobí, vyloudi-
la zvuky z různě velkých kádinek, namíchala barevnou duhu, 
ukázala žákům krystalky modré skalice, a nakonec vysvětlila žá-
kům, jak funguje běžná baterie a vytvořila baterii z citronu za 
použití různých kovových plíšků. / Čermáková Anna

Svatý Martin
Již se u nás ve škole 
stalo tradicí, že slaví-
me svátek sv. Martina. 
I letos si deváťáci při-
chystali pro žáky z prv-
ního stupně „Cestu za 
svatým Martinem“, na 
které je čekalo plnění 
nejrůznějších úkolů 
a luštění hádanky. Na 
konci cesty je čekal 
sám sv. Martin s žeb-
rákem, se kterým se 
podělil podle legendy 
o svůj plášť. Za odmě-
nu získal každý účast-
ník cesty perníček ve 
tvaru koňské hlavy. / 
Koudelková Lucie

Poznám gotiku? 
V rámci výtvarné výchovy a dějepisu žáci 7.B a 7.C  dne 6. 11. 
jeli do Prahy poznávat období gotiky a dobu vlády Karla IV.

Během naší exkurze jsme toho mnoho viděli – Pražský hrad, 
Chrám sv. Víta, Zlatou uličku a Daliborku. Z Hradu jsme sešli po 
Starých zámeckých schodech kolem sochy Karla Hašlera. Dále 

role dvou rodin Ginzových a Doleža-
lových. „Já hrála roli Marie Doleža-
lové. Bylo jí 9 let. Jejími koníčky byly 
sáňkování s dětmi z Lidic a pasení 
hus. Den 10. červen 1942 byl den, 
kdy se všechno změnilo. Marie byla 
odtržena od své rodiny, to je od ma-
minky, tatínka, bráchy a babičky. 
Byla předána na výchovu do němec-
ké rodiny. Mezi tím byla její rodina 
v koncentračních táborech. Nikdo 
z její rodiny nepřežil. Měla štěstí.“ Marie.

Ve druhé části našeho prožívání jsme opustili prostory Li-
dické galerie, abychom se přesunuli na místo, kde původně stá-
ly lidické domy. Viděli jsme pouze zazelenalou mírně zvlněnou 
krajinu s odkrytými základy Horákova statku, u jehož stěn bylo 
během šesti hodin popraveno 173 lidických mužů starších 15 
let. „Muselo být hrozné být mužem. Představit si přijít ke stěně, 
u které, pokud jste nebyli úplně první na řadě, leželo několik 
desítek mužských těl úplně bezvládně a plné krve,“ napsal do 
zpětné vazby Adam. A pokračoval: „Vůbec nechápu, proč na-
cisté zlikvidovali úplně všechno, domy, ale také zasypali rybník 
i změnili koryto potoka. Smazat celou vesnici z mapy.“

Z více jak tříhodinového prožívání jsme si odváželi nezapo-
menutelné poznání. Trefně to ve své zpětné vazbě sepsala He-
lenka: „Minulost se opakuje. Je důležité vzpomínat na tragédii, 
aby si pak člověk uvědomil, jak se má vlastně dobře. Paní, která 
nám lidický příběh vysvětlovala, má v Lidicích předky a sama 
v jednom vybudovaném domku pro vracející se lidické ženy bydlí. 
S celým výletem jsem spokojená a cením si mnoha detailů, se 
kterými nás průvodkyně seznámila.“ Staňa: „Když jsme se pro-
cházeli krajinou, tak jsem to všechno prožíval, jako kdyby se to 
stalo mně.“ Kristián: „Tento den se mi velice líbil, protože jsem 
poznal temno historie Lidic.“ / Predigerová Jitka a žáci IX. D

jsme navštívili Muzeum Karlova mostu, kde jsme se dozvěděli 
mnoho o historii výstavby Karlova mostu i o samotném Karlovi 
IV. i Anežce České. V rámci programu „Pražské Benátky“ jsme 
se svezli na dobové lodi po Vltavě. Kapitán nás podrobně se-
znamoval s významnými budovami kolem břehů Vltavy, měli 
jsme možnost poslechnout si i úryvky ze symfonické básně Má 
vlast – Vltava od B. Smetany. Vzhledem k tomu, že nám počasí 
mimořádně přálo, všude jsme se přemísťovali pěšky a nezapo-
mněli jsme se po cestě průběžně občerstvovat vlastními svačin-
kami, nebo i koupeným trdelníkem. / Ullmannová Ivana
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Den bez batohu - 21. listopadu
Mnoho dětí po světě se nemá možnost vzdělávat nebo to mají 
do školy opravdu daleko. Den bez batohu je příležitost si vy-
zkoušet, jak se takové děti, které nemají na tašku či batoh, ve 
kterém by si nosily pomůcky, cítí. 

Naši žáci měli v tento den za úkol nepřijít do školy s běžným 
zavazadlem, ve kterém si nosí věci do školy, ale nahradit jej ně-
čím zcela odlišným. Své učení si tak přinesli například v prou-
těném košíku, přepravce na zvířata, povlaku na polštář nebo 
třeba v nákupním vozíku. / Šnajdrová Helena

Hodina moderní chemie
Dne 28. 11.2023 se žáci 9. ročníků zúčastnili „HODINY MODER-
NÍ CHEMIE“ (realizované lektory VŠCHT v rámci projektu STEP 
– Krok k popularizaci vědy a výzkumu) na téma Úvod do che-
mie. Žáci si prostřednictvím efektivních demonstračních poku-
sů připomněli různé chemické procesy i chemické látky a jejich 
použití.

Jako první pokus nám lektoři předvedli semafor. Tento po-
kus byl zaměřený na oxidaci a redukci indigokarmínu. V dalším 
pokusu nám ukázali rozdílné barvy iontů kovů a jejich využití 
při plamenových zkouškách případně u ohňostrojů. Dále jsme 
pozorovali hoření papíru, vaty a nitrocelulózy. Zapálili nám čer-
ný střelný prach a vysvětlili nám, proč jsme neslyšeli detonaci. 
Vyrobili sloní zubní pastu. Pomocí suchého ledu nám ukázali 

Schola Pragensis
Žáci z devátých tříd stojí před vážným 
rozhodnutím, jaké povolání si zvolit, 
jakou školu vystudovat. Za tímto úče-
lem jsme se s deváťáky (IX. B a IX. D) 
vypravili v pátek 24. 11. do Kongre-
sového centra v Praze, kde již druhý 
den probíhal veletrh pražských škol. 
Ve čtyřech patrech si žáci mohli pro-
hlédnout přes 400 stánků různých 
středních škol a učebních oborů, ať 
to byly školy zdravotní, obchodní, 
strojírenské, telekomunikační, elek-
trotechnické, dopravní, ekonomické, 
průmyslové, pedagogické, výpočetní 
techniky, multimediální a propagač-
ní, gymnázia či učební obory př. auto 
obory, elektrikář, elektromechanik, 
strojní mechanik, provoz společného 
stravování nebo kadeřnictví. Zkrátka 
žáci si prohlíželi nápaditě vyzdobené 
stánky, nechali si vysvětlovat zkuše-
nosti od studentů, u některých stán-
ků si mohli vyzkoušet určité činnosti, 
neodmítli propagační letáčky a měli 
opravdu z čeho vybírat. 

Nechme promluvit samotné žáky:
„Také mi to pomohlo najít nové školy, nad kterými jsem dříve 
ani neuvažovala. Bylo náročné se prodírat davy lidí, ale pomoh-
lo mi to získat širší přehled o školách v Praze a jejich náplni 
výuky.“ Didi
„Z prohlídky jsem si odnesl asi 20 letáčků a jsem nadšený, pro-
tože mám konečně velký rozhled a vybrané aspoň dvě střední 
školy, na které bych se chtěl dostat.“ Matěj
„Jelikož už mám favorizované školy, mohl jsem si zde najít stá-
nek dané školy a zeptat se studujícího žáka na to, jaké má poci-
ty a hlavně, jak bylo těžké se tam dostat.“ Kristián
„Jsem ráda, že jsme veletrh navštívili, protože mi to pomohlo 
vybrat další dvě školy a pomohlo mi to si ujasnit, co chci studo-
vat a čemu se chci nadále věnovat.“ Saša

Žáci přistupují k volbě povolání zodpovědně a my věříme, 
že jejich rozhodnutí bude správné a pro ně naplňující. / Predi-
gerová Jitka a Šnajdrová Helena

Návštěva pedagogického  
muzea J. A. Komenského
Dne 22. 11. 2023 se naše 
třída 6.A vydala na výlet do 
pražského muzea J.A. Ko-
menského, kde jsme měli 
domluvený program Malý pí-
sař – výtvarná dílna. Žáci se 
seznámili s různými typy pís-
ma používanými na našem 
území. Poté dostali pracovní 
sešity, do kterých si ve sku-
pinkách zapisovali informace 
nalezené během prohlídky 
muzea. Vyzkoušeli si zased-
nout do starých školních lavic, psali husím brkem, měli mož-
nost vyzkoušet psát na psacím stroji. Po exkurzi jsme se prošli 
po Pražském hradě a Letenských sadech. / Šplíchalová Kateřina
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Pravěk v Archevitě
Co je Archevita? Multimediální archeologická expozice mladší 
doby kamenné až po raný středověk v Muzeu Středočeského 
kraje v Roztokách u Prahy.

Programu, který byl určen pro žáky 6. tříd, se v rámci ho-
din výtvarné výchovy a dějepisu zúčastnili žáci 6. B a 6. C. Měli 
možnost seznámit se s životem v počátcích období neolitu od 
stavby domu, přes hospodaření až po konec života. Vyzkoušeli 
si vyhledávat předměty patřící a nepatřící do dané doby, sezná-
mili se s výrobou keramiky té doby a mističky, které si vyrobili, 
si také mohli vzít domů. Práce je bavila. Zároveň jsme se také 
trochu naladili na Vánoce, kdy jsme měli možnost prohlédnou 
si výstavu vánočních betlémů a k tomu nám místy poletovat 
i sníh. / Ullmannová Ivana

Tematický týden ženy hrdinky
V listopadovém tematickém týdnu jsme se věnovali příběhům 
výjimečných žen. Zástupům hrdinek, které díky své píli, vytrva-
losti a schopnostem „prošlapaly“ cestu dalším následovnicím. 
Jejich sny se staly skutečností. Před očima se nám odvíjel uce-
lený obraz toho, zač a jak musely ženy kdy bojovat, aby mohly 
žít podle svých představ. A že jich bylo! / Srbová Eva

Ženy hrdinky – Moje maminka
V 1.B jsme toto téma věnovali maminkám. Vyprávěli jsme si 
o tom, jak maminky vypadají, co mají rády, co všechno pro nás 
maminky dělají a jak jim můžeme pomáhat. Děti pracovaly ve 
skupinkách i samostatně, vypravovaly, kreslily. / Březinová Lenka

„Ženy hrdinky“
V rámci školního projektu „Ženy hrdinky“ jsme se zaměřili na 
Magdalenu Dobromilu Rettigovou. Nejen na její význam v oblas-
ti kulinářského umění – vaření, ale i na její přínos v době obroze-
ní – v oblasti jazykové, vzdělávací a kulturní.

S dětmi jsme četli o jejím nelehkém životě, porovnávali 
jsme význam slov používaných na začátku 19. století s dneš-
ními výrazy českého jazyka, převáděli jsme měrné jednotky 
na jednotky dnes používané. V hodině pracovních činností si 
děti zkusily i uvařit polévku podle receptu, který tato význam-
ná žena zahrnula do svého díla nejvýznamnějšího – do Domácí 
kuchařky. Vše jsme zdokumentovali vytvořením plakátu o této 
významné ženě. / Blehová Petra

Ženy hrdinky ve třídě 4.B
Naší ženou hrdinkou byla česká spisovatelka a vlastenka Bo-
žena Němcová. V krátkosti jsme si přečetli o jejím těžkém ži-
votě a tvorbě. Nejvíce jsme však mluvili o pohádkách. Tři jsem 
dětem pustila na CD. Byly to tyto: O Smolíčkovi, Sůl nad zlato 
a méně známá humorná pohádka O kocouru, kohoutu a kose.

Následně jsme si povídali o pohádce jako o literárním žánru 
a vysvětlili si její charakteristické znaky.

Vyvrcholením naší práce byla tvorba pohádek.  / Hlavínová 
Kateřina

Ženy hrdinky – Věra Čáslavská
Hrdinkou třídy 4.A se stala 
Věra Čáslavská. Od pondělí 
si děti zjišťovaly informace 
ze života Věry Čáslavské. Ka-
ždý si vyrobil malý projekt, 
kde sepsal stručný životopis 
této významné sportovkyně. 
V hodině výtvarné výchovy 
jsme si zkusili dokreslit por-
trét Věry Čáslavské a v ho-
dině tělocviku základní 
gymnastické prvky. Obzvlášť 
hodiny tělocviku se dětem lí-
bily a všichni se báječně ba-
vili. / Svobodová Naďa

„filmovou mlhu“. Dále nám objasnili tzv. Leidenfrostův jev, kte-
rý jim byl ukázán při polití kapalného dusíku na ruku. Nakonec 
použili lektoři kapalný dusík (jako chladící médium). 

Myslím si, že se žákům hodina moderní chemie líbila a že si 
ji všichni užili. / Čermáková Anna
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Kdo to klepe?
(dětská říkanka)
Kdo to klepe?
Bílý pán.
Mikuláš dnes přišel k nám.
Anděl a čert přišli s ním,
zjistit, jestli nezlobím.

A než jsme se otočili, již tu byly Vánoce a s nimi advent 
a řada dnes již tradičních akcí, které na naší škole probíhají. 
Děti z devátých ročníků se opět se stejným dětinským nadše-
ním jako každý rok převlékli za Mikuláše, anděla a čerta a šli 
na první stupeň rozdávat radost a drobné sladkosti. Stejně 
tak jsme si opět připomněli dnes již ne tak známou tradici 
Lucek na svátek sv. Lucie. Letos se ale již od podzimu u nás 
žilo dlouho očekávaným vánočním jarmarkem. Ten proběhl 
13.prosince a myslím, že nakonec každá třída byla spokoje-
na a prodejem svých výrobků si přilepšila na své další školní 
akce. Nesmím zapomenout ani na další vánoční tradici, a to 
je výzva ke konání dobrých skutků. Leden pak již tradičně pa-
tří horečnaté činnosti a blížícímu se konci pololetí. To nám le-
tos zpříjemnil Den her, kterého se většina vyučujících aktivně 
zúčastnila a pokusila se zpestřit výuku a uvolnit napětí, které 
ke konci pololetí vždy ve škole panuje.

Prosinec je už tradičně na naší škole  
ve znamení dobrých skutků
Hned na začátku měsíce se několik tříd zapojilo do charitativní 
akce Krabice od bot, udělat tak radost dětem, které by toho 
pod stromečkem bez jejich pomoci moc neměly. 

V rámci vánočního jarmarku se uskutečnila sbírka pro Život 
dětem, o. p. s., kdy zakoupením magnetek, baterek a stylusů 
rodiče i děti společně přispěli částkou 3 260 Kč. 

Na jarmarku se též vybíraly potřebné hmotné dary pro Klo-
kánek Štěrboholy. Velkou pochvalu si zaslouží naše II.  speciální 
třída, která za část peněz utržených z jarmarku nakoupila hygi-
enické potřeby a darovala je právě Klokánku Štěrboholy.

Na škole také děti prodávaly výrobky do sbírky pro Fond 
Sidus, který už 11. rokem pomáhá nemocným dětem v celé 
České republice.

Děti z 3.A, školní družiny a speciálních tříd svými přáníčky, 
svícny a dalšími výrobky potěšily babičky a dědečky v Domově 
seniorů Hortenzie v Bořanovicích. 

Nezapomnělo se také na zvířátka, v rámci družiny se naši 
žáci podíleli na pomoci zvířátkům v útulcích. Zvířátkům věno-

Floristický workshop u Veverek
Dne 6. 12. 2023 se u Veverek konal pod vedením paní Buckové 
mini floristický workshop. Děti se dozvěděly, kdo je florista a čím 
se zabývá. Vyzkoušely si na chvíli takovým floristou/kou být a vy-
robily si adventní svícen. Děti to velice bavilo a vznikly překrásné 
svícny, které byly také k zakoupení na vánočním jarmarku. 

Ze srdce bych chtěla poděkovat paní Buckové za výbor-
ný nápad, veškerý materiál a čas, který dětem věnovala. /  
za školní družinu Havlínová Kateřina

Mikuláš
Předvánoční čas je plný očekávání a překvapení, a hlavně děti 
se těší na každý den, co nového přinese. Možná i trochu s oba-
vami některé děti očekávaly 5. prosince, kdy chodí Mikuláš se 
svou družinou. I letos navštívil Mikuláš s čerty a anděly naše 
žáky na 1.stupni a žáci si vyslechli, co všechno se k čertům nebo 
andělům „doneslo“ :-). Žáci měli připravené krásné básničky 
a písničky a za odměnu dostali od Mikuláše drobnou sladkost. 
/ Koudelková Lucie

vali pamlsky také žáci vyšších ročníků, například 9.C podpořila 
spolek Kočičí miska z.s. a 7.C se rozhodla věnovat výtěžek z vá-
nočního jarmarku na potřebné věci pro zraněná nebo opuště-
ná zvířátka do záchranné stanice na Praze 8 - Střížkově. A něco 
dobrého na zub dostala od našich žáků i zvířátka v našem lese.

A také stejně jako vloni potěšili žáci 4.C svým hudebním 
s tanečním vystoupením zaměstnance AERA Vodochody. Zpě-
vem udělali žáci radost též místním důchodcům.

Děkujeme všem, kteří se do akce Vánoční dobrý skutek 
zapojili. / Šnajdrová Helena
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Adventní zájezd  
Německo Pirna
Ve středu 6. 12. 2023 
jsme s žáky 6.-9.ročníků 
vyrazili za předvánoční 
atmosférou do Němec-
ka. Navštívili jsme vánoč-
ně vyzdobenou pevnost 
Königstein a vánoční 
trhy v Pirně. Žáci mohli 
procvičit své jazykové 
dovednosti v německém 
jazyce při nákupu drob-
ností. / Koudelková Lucie

Svatá Lucie
V Čechách se dodržuje spousta lidových tradic a díky tomu si 
můžeme v prosinci připomenout svatou Lucii. V předvečer svát-
ku svaté Lucie chodily totiž po vesnicích tzv. Lucky v bílých řízách 
a se zakrytými obličeji, buď přes ně měly bílou látku nebo zobák. 
Lucky kontrolovaly, zda mají lidé doma pořádek a zda ženy ne-
pracují. Nesmělo se prát prádlo, drát peří či tkát.
I u nás ve škole již tato tradice zdomácněla a dne 13. prosince 
navštěvují žáky tři svaté Lucie, které z žáků na prvním stupni 
vymetávají zlo a špatné vlastnosti. Role Lucek ztvárňují žákyně  
2. stupně, které v každé třídě 1. stupně seznámí žáky s tím, 
kdo to svatá Lucie byla a jaké se s ní pojí pranostiky a zvyky. /  
Koudelková Lucie

Šesťáci se před Vánocemi vydali  
na výlet do jumpparku v Letňanech
Děti si mohly vyzkoušet různé trampolínové atrakce. Od kla-
sického skákání po salta a přeskoky přes překážky – park nám 
nabídl širokou škálu aktivit. Děti zkoušely také speciální dráhy, 
na kterých se měřil čas zvládnutí a také bazén plný molitano-
vých kostek, nad kterým byl natažený balanční most a slackli-
na. Všichni jsme se bavili a dokonale jsme se zde odreagovali. / 
Šplíchalová Kateřina

Vánoční jarmark
Ve středu 13. prosince se na naší škole uskutečnil tradiční vá-
noční jarmark, který se koná pravidelně každé dva roky. Tento-
krát to bylo s větší pauzou díky covidu, ale o to to bylo s větší 
parádou. Žáci se svými vyučujícími se poctivě připravili. Na je-
jich „stáncích“ čekala na návštěvníky velká spousta krásného 
nejen vánočního zboží ke koupi.

Vánoční atmosféru dokreslilo i vystoupení pěveckého 
kroužku paní učitelky Hlavínové a taneční vystoupení pod ve-
dením paní učitelky Kateřiny Panochové Nábělkové.

Na našem jarmarku nechyběla ani vánoční kavárna, kde se 
návštěvníci mohli občerstvit něčím dobrým na zub.

Děkujeme všem rodičům, kteří přišli podpořit práci našich 
žáků. / Koudelková Lucie

Vánoční bruslení
Jako již tradičně poslední dny před vánočními svátky využila 
řada tříd druhého stupně k návštěvě zimního stadionu v blíz-
kých Kralupech nad Vltavou. Zimní plocha patřila jen nám, 
a dokonce pro ty, kteří nejsou k tomuto zimnímu sportu do-
statečně vybavení, byly brusle k zapůjčení. Nakonec se tak 
nechali přemluvit i ti, kteří na bruslích nikdy nestáli nebo tuto 
dovednost příliš neovládají. Společně s vánočními besídkami 
patří toto sportovní vyžití k již vánočním tradicím naší školy. / 
Pavlíková Radka
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Den her
Úterý 30. ledna bylo na naší škole věnováno různým hrám 
a soutěžím. Celoškolní akcí byl pingpongový turnaj, ve kterém 
se mezi sebou utkali žáci 2. až 9. ročníků. Organizátorem tohoto 
utkání byl náš Ekoparlament. Do Dnu her se zapojili nejen hráči 
stolního tenisu, ale i většina žáků naší školy. Děti si nosily své 
hry z domova, tvořily vlastní nebo se mezi sebou utkávaly v řadě 
sportovních utkání. Mnoho učitelů také do svých hodin zařadilo 
spoustu zajímavých her a herních aktivit, kterými žákům nejen 
zpříjemnili hodinu, ale také předali řadu užitečných informací.

Za první stupeň uvádíme například:
Děti z 1.D si z domova přinesly své oblíbené stolní hry, ukázaly 
je svým spolužákům a pak si je společně zahrály.
Společně si spolu stolní hry zahráli žáci 3.A a 9.B a užili si u toho 
fůru zábavy.
Žáci z 5.B mezi s sebou sehráli turnaj ve vybíjené.

A nezaháleli ani učitelé a jejich žáci na druhém stupni:
Děti ze 7.A si nejprve procvičily své vyjadřovací dovednosti ve 
hře Hedbanz a poté si své hlavy potrápily hraním zajímavé hry 
NIM, která se dá hrát jak se sirkami, tak na počítači.

Nový rok s plyšáky
V novém roce 2024 jsme se všichni v 1.A. těšili do školy. Děti si 
s sebou přinesly plyšáky. Ve třídě jsme si o nich povídali, popi-
sovali je, modelovali, dokonce jsme si s nimi i v tělesné výchově 
zacvičili. Moc nás to bavilo. Takové učení je prima. / Ullsperge-
rová Dagmar

Den her v matematice a zeměpisu
V úterý 30. ledna v rámci 
projektu „Hrdá škola“ pro-
běhl i na naší škole Den 
her. V hodinách matema-
tiky a zeměpisu jsme si vy-
zkoušeli hry karetní (Uno, 
6 Bere), strategické (šachy, 
Mazaný lišák, NMBR9, 
Duch), postřehové (3-2-1 
Nuts!, Ovocný salát) i vě-
domostní (Zeměpis v kost-
ce). / Zmrzlíková Lucie

Tři králové
Na svátek třech králů si děti z 2.D připravily překvapení pro 
mladší spolužáky. Vyrobily si tříkrálové koruny, nacvičily písnič-
ku i s hudebním doprovodem a přinesly kostýmy. 6.1 pak bě-
hem dopoledne obešly kamarády z prvních tříd, zazpívaly kole-
du a všem popřály v novém roce hodně štěstí, zdraví a hlavně 
jedniček. / Pallová Petra

Den her na prvním stupni
Žáci prvního stupně, konkrétně 3.B, 3.C a 4.D, si před vysvěd-
čením užili den plný zábavy a soutěžení prostřednictvím her 
spojených s probíraným učivem. V hodinách angličtiny se žáci 
zapojili do hry nazvané „Král/Královna slovíček“, která měla za 
cíl zjistit, kdo si pamatuje nejvíce anglických slovíček. 

V hodinách přírodovědy (4.B a 5.C) byla atmosféra naplně-
na napětím, když se žáci rozdělili do týmů a připravili se na vě-
domostní bitvu ve hře „Riskuj“. Oba týmy se postupně střídaly 
ve vybírání otázek v určité hodnotě podle obtížnosti a snažily 
se získat co nejvíce bodů. Tato soutěživá forma výuky nejen 
rozvíjela znalosti žáků, ale také podporovala týmovou spolu-
práci a schopnost rychle reagovat, aby týmy nepřišly o body.

Celkově lze říct, že tyto zábavné hry přinesly nejen radost 
a legraci do výuky, ale také pomohly žákům upevnit své zna-
losti a dovednosti získané během školního roku. Tyto aktivity 
motivovaly žáky k zapojení se do interaktivní formy výuky. / 
Hošková Sylva

Společné čtení – 3.A a 9.B
Středa 24. ledna patřila společné četbě dvou tříd, a to 3.A a 9.B.

Žáci z 9.B navštívili své mladší spolužáky, přinesli jim ukázat 
své oblíbené knížky a přečetli jim z nich ukázku. Děti z 3.A svým 
starším spolužákům na oplátku představily svoje knihy a také 
jim z nich něco přečetly.

Žáky obou tříd společné čtení bavilo, mimo čtení si také 
spolu popovídali a něco nového se o sobě dozvěděli. Na konci 
hodiny si malé i velké děti namalovaly obrázky a na památku 
si je mezi sebou vyměnily. Žáci 9.B se také svým mladším ka-
marádům svěřili, na jakou střední školu se chystají a čím chtějí 
jednou být. / Mužíčková Eva

V 8.C si děti zahrály hru bingo na literární pojmy, v 9.B zas le-
gendární AZ kvíz na významové poměry mezi větami.
Na hodině chemie se 9. ročníky nejprve věnovali chemickým 
aktivitám a pak hráli deskovou hru – Homologická řada uhlo-
vodíků a Kahoot. Nebo chemické Riskuj.
V 2. speciální třídě si děti zahrály spoustu zábavných her, spous-
tu legrace si užily třeba při hře Twister.

Na Den her se děti moc těšily a také si ho i užily. My všichni 
jsme při něm zažili spoustu legrace, naučili jsme se něco nové-
ho, utužili kolektiv a získali mnoho skvělých zážitků. / Šnajdro-
vá Helena
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Den her NIM
Chtěl bych pogratulovat vítězům, kteří mě, učitele informatiky 
se znalostí této výherní strategie a binární soustavy, dokáza-
li porazit. Nakonec jich bylo 26 z více než 100 soubojů, které 
jsme v rámci Dne her 30. 1.2024 uskutečnili v hodinách infor-
matiky a fyziky. Fyzika a hra NIM mají společné to, že obě jsou 
založeny na matematické logice, protože používá matematic-
ké modely a rovnice k popisu a předpovídání fyzikálních jevů. 
Fyzika rovněž hledá optimální řešení problémů, které se týkají 
například energie, pohybu, tepla, světla, elektřiny, magnetis-
mu, atomů a jader. Moc se mi líbila škodolibá radost žáků, kteří 
dokázali zvítězit. Také jsme zažili legraci, povzbuzování, zdravou 
soutěživost a narušili stereotyp, který například právě ve fyzice 
může nastat vzhledem k tomu, že se probírají čistá a striktní 
fakta. Těším se na další podobnou akci a věřím, že si to opět 
užijeme. / Havelka Tomáš

Den her
V úterý 30. ledna 2024 se na naší škole uskutečnil Den her. 
V rámci vyučovacích hodin si žáci formou hry osvojovali po-
znatky z daného předmětu. 7. D v hodině českého jazyka vytvá-
řela křížovku s literární tajenkou a dále medailonek ke hře Kdo 
jsem? Křížovky a medailonky byly využity v dalších hodinách. 

9. a 8.A v rámci hodin německého jazyka hráli žáci ve dvo-
jicích hru lodě: Schiffe versenken. Nejenže si žáci zopakovali 
časování slabých sloves, ale ještě se u toho i dobře pobavili. / 
Lechnerová Veronika

Literární kvíz
V průběhu měsíce března, který je již tradičně „Měsícem kni-
hy“ mohli žáci naší školy vyzkoušet své znalosti v literárním kví-
zu s názvem „Knižní plotovka“. Otázky se týkaly jak klasických 
knih, které určitě všichni z dětství známe, tak i pohádek a kniž-
ních bestsellerů posledních let.

Plakáty se soutěžními otázkami se nacházely na plotě školy. 
Po velikonočních prázdninách byla soutěž ukončena. Soutěž-
ních lístečků s odpověďmi se sešlo opravdu hodně...

Každý, kdo se zapojil, dostal drobnou sladkou odměnu. 
Z žáků, kteří získali 8-10 bodů (z maximálních dvanácti) jsme 
vylosovali dva výherce sladkého balíčku. Tímto gratulujeme Lu-
káši Hejdovi a Davidovi Majovskému! 

No a nejvíce bodů (tedy 11 nebo 12) získali čtyři žáci, na 
které čekal diplom, drobná sladkost a kniha. Gratulace letí 
k Maxi Zientekovi, Adéle a Filipovi Kůželovým a Michaelu De-
muthovi! / Demuthová Adéla

Jarní
Jaroslav Seifert
Když svatý Josef otvírá,
tu zima kvílí: Ouha!
Tesařská ostrá sekyra,
zpod pláště světci čouhá.

Hned vlečku zimě přesekne,
zašlápne špínu sněhu,
a vše, co bylo nepěkné,
promění v zpěv a něhu.

Kéž vlaštovky už zavolá,
jež byly s námi loni.
Fialka, skrytá dopola,
pod keřem prudce voní.

Po jarních prázdninách již po zimě nebylo ani památky. Vplí-
žilo se k nám jaro a s ním i nová energie a chuť do práce. 
A že jí v těchto měsících bylo. Co kdo nestihl, chtěl dohnat 
nyní. Slavil se březen jako měsíc knihy a také se jako každý 
rok vzdal hold našemu Učiteli národů a v den jeho naroze-
ní proběhlo oblíbené učení na ruby. Deváté ročníky tančily 
a pomalu jim začalo docházet, že se čas, kdy opustí jistotu 
své mateřské školy a své kamarády, kvapně blíží ke konci. 
A také se samozřejmě výletilo a mnoho z tříd vyjelo na školy 
v přírodě. Poslední dubnový týden proběhl druhý tematický 
týden, tentokrát věnovaný Francii jako hostující zemi letoš-
ních letních olympijských her.

Den společného  
umění – Kapka 
19. března se u nás na škole konala 
další akce Hrdé školy – Den společné-
ho umění.

Žáci ze všech tříd malovali, kresli-
li a lepili velké kapky, které následně 
pan školník umístil na zahradu naší 
školy. Kapky se dětem moc povedly 
a práce na nich naše žáky moc bavila. 
/ Šnajdrová Helena
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Návštěva ZŠ Panenské Břežany
Ve středu 6. 3. 2024 navštívili naši školu žáci 4. ročníku ze ZŠ 
Panenské Břežany. Byl pro ně připravený pestrý program. Nej-
prve na ně čekala překážková dráha v tělocvičně a s žáky 5. a 6.
ročníku si pak zahráli dodgeball, což je „moderní“ :-) vybíjená. 
Poté se přesunuli do počítačové učebny v pavilonu E, kde si 
zkusili navrhnout figurku k 3D tisku. Na závěr navštívili třídu 
4.C, kde si společně zazpívali pár písniček. / Koudelková Lucie

Discoples 2024
V sobotu 23. 3. se konal již druhý Discoples pro žáky devátých 
ročníků. K poslechu a tanci nám hrál skvělý Jára Diviš, který 
dokázal svou energií strhnout úplně každého v sále.

Hned v úvodu nám deváťáci předvedli své taneční umění, 
které pilně trénovali v hodinách tělesné výchovy, a sklidili tak 
obrovský potlesk. Následovala ukázka od profesionálů z TŠ 
Stormdance, včetně taneční lekce cha-chy. 

Po taneční ukázce se šli naši deváťáci vyfotit. Pod taktovkou 
profesionálního fotografa Tomáše Kerhata se všech sedmde-
sát šest deváťáků vešlo na jednu fotku, následovalo focení po 
třídách. Každý měl také možnost využít služeb pana fotografa 
a udělat si fotku s rodičem nebo kamarádem na památku.

Každý z přítomných také dostal u vchodu hlasovací lístek 
pro volbu krále a královny plesu a také výherní lístek do tombo-
ly. Tombolu opět odstartovala naše paní ředitelka, následovaná 
paní zástupkyní, třídními učitelkami a panem starostou. Každý 
vyhrál velmi zajímavou cenu – jazykový kurz, pobyt na horách 
atp. Tentokrát bylo hlasování o krále a královnu plesu velmi 
těsné. Královnou se stala Linda Pichlová a králem byl zvolen 
Jan Matijko, oba z 9.C. Oběma ještě jednou moc gratulujeme.

Po vyhlášení následovala diskotéka, kdy všichni přítomní 
křepčili na písně starší i ty úplně nové. Komu vyhládlo, mohl 
doplnit energii připraveným občerstvením. 

Myslím, že se i letošní Discoples povedl a všichni jsme se 
dobře bavili. Atmosféra byla dle nás báječná a my bychom za ni 
chtěli poděkovat všem deváťákům a jejich rodičům (i prarodi-
čům), paní ředitelce, paní zástupkyni a zástupcům vedení měs-
ta, v čele s panem starostou, a v neposlední řadě paní třídním 
učitelkám a dalším kolegyním. / Lechnerová D., Vozábalová I., 
Čápová M.

Noc s Andersenem – přespávání ve škole
Ve čtvrtek 21. března si děti z budovy E užily společný večer 
a noc ve škole. Využili jsme celorepublikové akce „Noc s Ander-
senem“ a k této akci se připojili. Navštívil nás duch Hanse Chris-
tiana Andersena, napsal nám dopis sám prezident Petr Pavel 
a na závěr se naše škola přenesla do Bradavic. Všichni jsme si 
akci báječně užili a určitě si přespávání ve škole zopakujeme :-) 
/ Svobodová Naďa

2.B spala ve škole
V pátek 22. 3. se v 17 hodin sešlo 19 žáků ze 2.B, aby si užilo své 
první spaní ve škole. Nejprve jsme si všichni připravili věci na spa-
ní – spacáky, pyžamka a plyšáky a objednali pizzu k večeři. Poté 
jsme se přesunuli do domku Vítězslava Hálka. Zde se děti dozvě-
děly o životě Vítězslava Hálka, zkusily psaní starodávným perem 
a různé zajímavosti. Po návratu do školy se děti navečeřely.

Na dobrou noc jsme si přečetli pohádku a vypracovali k po-
hádce pracovní listy. / Soukupová Jana

Karneval školní družiny – 2. 3. 2024 
Odolena Voda
V březnu jsme se sešli na karnevalu školní družiny, který se ko-
nal v Santa Music Clubu v Odoleně Vodě. Pro děti bylo připra-
veno odpoledne plné tance, soutěží a odměn. Všichni si užili 
prima atmosféru. / Školní družina
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Zápis do 1. třídy
Ve dnech 15.–17. 4. 2024 
proběhl na naší škole zápis 
do první třídy pro školní rok 
2024/2025. Rodiče moh-
li využít možnosti nechat 
svého budoucího prvňáčka 
vyfotit ve Fotokoutku s pro-
fesionálním fotografem. / 
Koudelková Lucie

Úklid u příležitosti Dne Země
Dne 22. 4. se děti ze školní družiny vypravily uklízet do oko-
lí školy. Vybaveny rukavicemi a pytli na odpadky se vydaly na 
místa, kam si obvykle chodí hrát. / Školní družina

Čarodějnická stezka 
V dubnu se ve škole uskutečnila čarodějnická stezka s úkoly. 
Děti si mohly vyzkoušet hod míčkem, překážkový běh na koště-
ti, skládání obrázků, kvíz apod. / Školní družina

Chemický workshop – Chemie není nuda
V průběhu měsíce dubna a května se všichni žáci devátých tříd 
zúčastnili chemického workshopu „Chemie není nuda“ pořá-
daného ÚFCH Jaroslava Heyrovského AV ČR. Žáci v každé třídě 
byli rozděleni do dvou skupin a experimentovali v EDU učeb-
ně s běžnými laboratorními pomůckami. Zabývali se v první 
skupině Galvanickým článkem a elektrolýzou/pokovením a ve 
druhé skupině Stavbou elektronických obvodů (Ohmův zákon). 
Žákům se workshop většinou líbil. / Čermáková Anna a Joná-
šová Petra

Vodárny
Ve čtvrtek 11. 4. jsme se vydali do Podolských vodáren na ex-
kurzi. Naše cesta začala na autobusové zastávce, protože jsme 
se rozhodli využít MHD. Cesta probíhala hladce, dokonce jsme 
si v metru zkusili jet bez držení.

V samotných vodárnách nás čekalo velmi zajímavé povídání 
o tom, jak to celé vlastně funguje – kde se bere voda, jak se 
čistí, jak se dostane až k nám domů do kohoutku apod. Poté 
děti obdržely pracovní listy s otázkami, jejichž odpovědi bylo 
možné najít v galerii Vodáren. Dostaly tedy prostor a čas ke 
zkoumání a bádání.

Všem se výlet moc líbil, protože jsme si užili zábavu i pozná-
vání nového. / Lechnerová Daniela

Divadelní představení pro prvňáčky
V dubnu navštívila třída 1.A a 1.B divadelní představení Ferda 
mravenec v divadle U hasičů. Dětem se kouzelný svět brouč-
ků moc líbil, a proto jsme se ve třídě hmyzu dál věnovali. Učili 
jsme se vyhledávat v encyklopediích i na internetu. Vytvořili 
jsme myšlenkovou mapu, porovnávali jsme, hmyzí kamarády 
jsme kreslili a lepili z papíru. Povídali jsme si o vývoji motýlů 
a překvapilo nás množství jejich druhů. Práce nás bavila a v ob-
jevování budeme dál pokračovat. / Ullspergerová Dagmar

Člověk – obdivuhodná bytost
Někteří žáci se se svými výtvar-
nými projevy zúčastnili výtvar-
né výstavy „Člověk – obdivu-
hodná bytost“, kterou pořádala 
Základní škola a Základní umě-
lecká škola Líbeznice. Vernisáž 
výstavy proběhla ve čtvrtek 
18.4. v Líbeznicích, a to v ka-
várně Žlutá karta u hřiště. Na 
předních místech v téměř kaž-
dé kategorii se umístily naše žá-
kyně Justýna Andělová ze IV. B 
na 2. místě (2. kategorie), Ema 
Novotná na 1. místě (3. katego-
rie) a Oleksandra Šubyč z 8. B 2. 
místo (4. kategorie).

Žákyním byly předány diplomy a drobné dárky. Děvčata 
měla radost ze svého úspěchu. Radost jsme měli i my, protože 
na výstavě byly vystaveny i další práce žáků naší školy. / Ull-
mannová Ivana
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Francouzský týden v I. speciální třídě
S dětmi jsme na FRANCOUZSKÝ TÝDEN, vyráběly slavnou Eiffe-
lovu věž. Věž byla sestavena z misek od kočičího žrádla. V rámci 
tohoto týdne si naše šikovné děti vytvořily i časopis, kde jsou 
veškeré důležité informace o Francii.

Dětem se tento speciální týden moc líbil. / Vozábalová Iva 
a Čápová Michaela

Aterix a Obelix
Třída 4.B během francouzského týdne objevovala fenomén fran-
couzského komiksu – Asterixe a Obelixe. Děti viděly animovaný 
film z roku 1975–12 ÚKOLŮ PRO ASTERIXE. Následně pak hlav-
ní hrdiny příběhu ztvárnily v pracovních činnostech z modelíny 
a při výtvarné výchově si tyto komiksové postavy i namalovaly. 
Myslím, že se dětem téma moc líbilo. / Hlavínová Kateřina

Francouzský týden ve 4.A
Od pondělí 22. 4. se přenesla naše škola do Francie. Naše třída 
se rozdělila na několik týmů mladých novinářů a pomocí tab-
letů zjišťovala o Francii co nejvíce informací. Novináři ze 4.A se 
zaměřili především na historii Francie, významné osobnosti 
z oblasti módy, sportu a nezapomenutelné gastronomie. Celý 
týden týmy pracovaly na společném projektu, který zdobí naši 
třídu. Zahráli jsme si na módní návrháře i “ MIŠELINSKÉ“ kucha-
ře. / Svobodová Naďa

Francouzský týden ve II. speciální třídě
V týdnu od 22. dubna se stejně jako na celé naší škole nesl 
v duchu aktivit, týkajících se Francie. A můžeme říci, že jsme 
si to užili….

Četli jsme ukázku z knih od francouzského spisovatele, 
v rámci matematiky jsme řešili úlohy týkající se výpočtů a po-
rovnávání např. počtu obyvatel či rozlohy Francie. O pracovní 
činnosti děti pekly „francouzské chuťovky“ a v dílnách vyráběly 
nabírátko na med v barvách Francie. O výtvarné výchově vy-
tvořily velkoformátovou vlajku s typickými symboly této evrop-
ské země, stejně tak v hodině anglického jazyka vytvořily dílko, 
které mapuje významná místa a symboly Francie.

V uměleckých činnostech jsme se cíleně zaměřili na vy-
tvoření reklamního plakátu k letním olympijským hrám, které 
se budou právě v Paříži letos konat. / Blehová P., Teplá Z., De-
muthová A., Klein R.

Francouzský týden v Jazykovém klubu
V dubnu proběhl na naší škole tematický týden – tentokrát na 
téma „FRANCIE“. To by bylo, abychom se v Jazykovém klubu 
nepřipojili. Učení slovíček a základních frází jsme nechali na 
ostatních, ale podívali jsme se na to, která známá slova dala 
francouzština světu a ani o tom třeba nevíme. Co třeba takové 
šodo od buchtiček? Věděli jste, že pochází z fr. CHAUD=teplý? 
Nebo aport pro pejska – ze slovesa APPORTER=přinést? 

BONJOUR FRANCE!
V týdnu od 22. dub-
na proběhl na naší 
škole FRANCOUZ-
SKÝ TÝDEN. A byla 
to parádní „fran-
couzská jízda“. Sty-
lově jsme vyzdobili 
školu, poslouchali 
jsme francouzské 
písně, stoly se pro-
hnuly pod nejrůz-
nějšími dobrotami. 
V hodinách jsme si 
představili francouz-
skou kulturu, módu, 
sport, letní olympij-
ské hry a postavili 
jsme modely „Eiffelovky“ z různých materiálů. Kdo chtěl, mohl 
se vyfotit ve fotokoutku s nějakou slavnou osobností. Děti se 
během celého týdne dozvěděly mnoho informací o tomto vy-
spělém státě. 

Tak zase někdy... AU REVOIR FRANCE / Srbová Eva

Francouzský týden v 1.B
V 1.B jsme francouzský týden zahájili ukázkou z animovaného 
filmu Malý princ. V matematice jsme se seznámili s dominan-
tou Paříže – Eiffelovou věží, poskládali si ji z dřívek a pustili si o ní 
krátký film. Poslouchali jsme šansony Edith Piaf a ve výtvarné 
výchově jsme zkusili malovat nejznámější obraz francouzských 

sbírek Monu Lisu 
jako Leonardo. 
Také jsme si vyprá-
věli o olympijských 
hrách a nakreslili si 
olympijské kruhy.

Vytvořili jsme 
si malý lapbook, 
kam jsme si po-
stupně zazname-
návali vše, co jsme 
se dozvěděli.

Děti aktivity 
moc bavily a určitě 
si nejednu infor-
maci o Francii i za-
pamatují. / Březi-
nová Lenka
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Terezín
V květnu jsme v rámci oslav Dne osvobození navštívili Terezín. 
Myslím, že je stále potřeba připomínat dětem, že svět, ve kterém 
žijí a standardy, na které jsou zvyklé, nejsou samozřejmostí.

Hravá Praha
V pondělí 22. 4. se žáci a žákyně osmých tříd spolu se svými 
třídními učitelkami vydali na akční vzdělávací vycházku na praž-
ský Vyšehrad. Vzhledem k tomu, že celá hra probíhala v rychlém 
tempu, pěkně jsme se zahřáli a chladné počasí nikomu nevadilo.

Žáci byli rozděleni do rovnocenných týmů a formou inter-
aktivní soutěže se smrští otázek a následně bojovky s mapkami 
prošli různé části Vyšehradu, připomněli si pověsti a legendy 
a vyzkoušeli si své znalosti z historie. V rámci bojovky v oko-
lí baziliky sv. Petra a Pavla objevili sochy J.V. Myslbeka, vyše-
hradské paláce nebo které známé osobnosti jsou pochovány 
na Slavíně.

Musíme smeknout před vedoucím exkurze, který hravě 
ukočíroval všech 80 žáků a udržel si jejich pozornost až do 
konce a velká pochvala patří všem našim osmákům za vzorné 
chování v průběhu celé akce. / Zmrzlíková L., Smetanová J., No-
váková M., Míčková Š.

Divadelní představení Tři mušketýři
V rámci hodin českého jazyka a Francouzského týdne si žáci 7.B 
připravili ukázku z nejznámějšího díla Alexandra Dumase Tři 
mušketýři. Dramatizace žáky bavila, po krátké reflexi o hře se 
do ní pustili skutečně s velkým elánem. Věnovali svůj čas na to, 
aby nastudovali role, které jim byly zadány, a také pomáhali při 
výrobě kostýmů. Chlapci dokonce v rámci pracovních činností 
si za pomoci pana učitele Kleina vyrobili i kordy, potřebné k do-
sažení větší věrohodnosti mušketýrských kostýmů.

V závěru francouzského projektu žáci předvedli své nastu-
dování třídám prvního a druhého stupně. Hra se líbila a byla 
diváky z řad žáků i učitelů oceněna velkým potleskem. / Šim-
sová Hanka

Že je vám to jedno – šumafuk? I tento výraz pochází překva-
pivě z francouzštiny. JE M´EN FOUS=kašlu na to. 

Francouzština je krásný jazyk a pro nás byla v Jazykovém 
klubu zpestřením k angličtině a němčině, kterými se zabýváme 
běžně. / Weberová Jana

Dravci
Dne 22. 4. 2024 zažili žáci prvního 
i druhého stupně krásný zážitek. Po 
letech nás opět navštívili sokolní-
ci s přehlídkou různorodých dravců 
– sokolů, sov, supů, orlů atd. Viděli 
jsme mimo jiné živoucí symbol USA 
orla bělohlavého, největšího orla 
kamčatského, rovněž orla bojovné-
ho, který ve své africké domovině 
loví opice.

Celý program byl rozdělen na část 
poslechovou, kdy jsme se dozvědě-
li mnoho zajímavostí a děti se měly 
možnost zapojit do soutěží a vyhrát krásné ceny a dále na prak-
tickou ukázku přeletů. / Benešová Vendula

Kytičkový den
Dne 15. 5. se vydali žáci a žákyně 9.ročníků (Lucie Běhanová, 
Marek Šťástka, Eliška Zmrhalová, Michaela Putzová, Lea Černá, 
Tereza Kohoutová, Karolína Kubíčková) do ulic města Odolena 
Voda nabízet symbol Ligy proti rakovině – měsíček lékařský. 
V letošním roce byla sbírka zaměřena na prevenci rakoviny 
prsu. Celkem se podařilo vybrat 6911,-KČ. Děkujeme všem, kdo 
přispěli. / Monika Malá

Byla jsem překvapená, že děti se opravdu zajímaly, byly 
velmi dojaté a pohnuté minulostí, když viděly jména obětí na 
zdech, hroby, které lze vidět u hlavní budovy.

Následně jsme si o všem povídali ještě ve škole a bylo vidět, 
že v nich tato návštěva zanechala hluboký dojem. / Hovadová 
Edita
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Naši první školu v přírodě jsme s dětmi strávili uprostřed krás-
né přírody na rozhraní Jizerských hor a Krkonoš v Rejdicích 
u Kořenova. Spolu se třídou 2.C jsme se ubytovali v penzionu 
U Pašeráka, jenž je obklopeno lesy a loukami. Okolní les skýtal 
příležitost ke hrám a soutěžím. / Turková Kateřina – 1.D a 2.C

I v letošním školním roce se již tradičně třídy 3.B, 5.A, 5.C a 5.D 
vydaly na školu v přírodě do Borovice u Mnichova Hradiště.  
Letos bylo téma olympijské hry. Děti se rozdělily do družstev, 
každé družstvo reprezentovalo určitou zemi. / Lohniská Monika

Školy v přírodě
Měsíc květen je také tradičním měsícem škol v přírodě. Naše 
třídy velmi hojně využívají možnosti vyjet na týden mimo la-
vice a klasickou výuku zaměnit za pohyb venku, vlastivědné 
procházky a zkoumání přírody jinak než ze stránek knih. Tyto 
akce navíc slouží k posílení vzájemné pospolitosti a také lep-
šího poznání sebe sama i druhých. Alespoň si připomeňme 
některé z těchto akcí.

Od neděle 26. 5. do pátku 31. 5. jsme byli ve škole v přírodě. 
Letošním tématem byly blížící se Olympijské hry v Paříži. Hned 
první den si děti vylosovaly zemi, kterou budou reprezentovat, 
zjistily o ní pár základních informací a vytvořily si vlajku inspiro-
vanou skutečnou vlajkou země.

Večer byl věnován finálovému zápasu v hokeji, který jsme 
nemohli vynechat. / Peiasorvá Kateřina

Třídy 2.B., D se v termínu 13.-17. 5.2024 zúčastnily ozdravného 
pobytu Na Šumavě – Nové Hutě, který pořádala agentura ve 
spolupráci s naší školou. Celotýdenní program měl společné 
téma – Yetti.

Dopoledne se děti učily se svými paní učitelkami a odpo-
lední a večerní aktivity vedli instruktoři z agentury. Děti byly 
rozděleny do oddílů. Plnily různé úkoly, hrály na detektivy, aby 
zachránily Yettiho, což se povedlo. / Soukupová Jana

Poslední květnový týden se pak škola téměř vylidnila, neboť 
osm tříd z druhého a jedna třída z prvního stupně zamířily do 
Českého ráje. Hry a soutěže, které v průběhu týdne děti plnily, 
se nesly v duchu názvu programu Útěk z ostrova Amapala. Tří-
dy zde nesoutěžily mezi sebou v běžných soutěžích, ale sbíraly 
body za vzájemnou spolupráci, respekt a pomoc. Cílem tedy 
bylo posílit jejich vzájemný kolektiv. / Radka Pavlíková
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Fotokurz
Na přelomu května a června jsme se žáky osmých ročníků na-
vštěvujících volitelný předmět počítačová grafika zúčastnili kur-
zu „Fotíme mobilním telefonem“. Kurz probíhal pod vedením 
profesionálního fotografa Miroslava Ziga. Nejprve jsme v naší 
počítačové učebně absolvovali teoretický úvod a následně se 
přesunuli do Prahy, konktrétně na Národní třídu. Tam jsme se 
posilnili v místních stravovacích zařízeních a následně se vyda-
li od Kafkovy hlavy směrem 
k Národnímu divadlu a mos-
tu Legií, kde jsme objevili 
spoustu zajímavých pohle-
dů, odrazů a úhlů. Z mostu 
Legií jsme sestoupili na Stře-
lecký ostrov a tam si vyzkou-
šeli portréty, panoramata, 
aplikaci na úpravu fotografií 
v telefonu a spoustu další-
ho. Největší úspěch měla 
však skupinka místních od-
vážných nutrií a u druhé sku-
piny rodinka labutí s malými 
labuťátky. / Holý Lukáš

Červen
Jaroslav Šulc
Z luk stoupá vůně sena,
a chřástal písní slaví svět, 
země je horkem unavena,
usychá tráva, vadne květ.

Je měsíc červen, plný vůní,
v zahradách kvetou jasmíny –
a na hladině lesních tůní
jak loďky plují lekníny.

A než jsme se rozkoukali, byl tu červen. A zase se horečně 
finišovalo, dopisovaly se testy, ale také byl čas na poslední 
výlety a chvíle, které můžeme strávit spolu, než se rozletí-
me na dva měsíce do celého světa a zaslouženě na tu naši 
školu tak trochu zapomeneme a ona sama si oddechne od 
věčného hluku a shonu, který je pro ni během roku tolik cha-
rakteristický.

Baráčníci
V pondělí 3. 6. jsme s radostí přijali pozvání k Baráčníkům 
z Odoleny Vody na rychtu. V krásném prostředí, které dýchalo 
nostalgií, se děti dozvěděly mnoho věcí nejen z historie sdruže-
ní, ale také o udržovaných tradicích a současném fungování ba-
ráčnické obce. Mohly si prohlédnout kroje, prapory, halapart-
nu a mnoho dalšího. Nejvíce je zaujalo troubení ponocného.

Nakonec si děti vybarvily tematické obrázky a po zodpově-
zení všech našich dotazů jsme se vydali zpátky do školy. Moc 
děkujeme za možnost nahlédnutí do života baráčnické obce 
a budeme se těšit na případnou další spolupráci. / Pallová Petra

Celé Česko čte dětem
V týdnu od 3. do 7. června se třídy 2. A a 2. C zúčastnily projek-
tu Celé Česko čte dětem. S dětmi jsme si předčítali, četli pohád-
ky, povídali jsme si o bajkách, pověstech, některé jsme zhlédli 
i na videu. Při výtvarné výchově jsme vyrobili strom pohádek 
a děti napsaly do listů stromu úryvky z jejich oblíbených knih. 
Projekt se vydařil a těšíme se na další tvorbu. / Jistebnická Jana 
a Juda Markéta

Exkurze do terezínské Malé pevnosti
V rámci dějepisné přípravy na příští školní rok jsme již letos na-
vštívili 11. června Památník Terezín a jeho Malou pevnost. Paní 
průvodkyně nás provedla Malou pevností ve stejném pořadí, 
v jaké přicházeli do této káznice vězni, ukázala nám všechny pro-
story, které byly vězni využívány, včetně např. tzv. Appellplatzu, 
odvšivárny, samotek, opravdu skromné umývárny, kde nám 
bylo těsno, a to nás tam byla opravdová menšina oproti době, 
kdy byla tato pevnost používána jako věznice – perzekuční tá-
bor. Stopu v nás zanechala určitě i podoba prvních menších 
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History park Ledčice
Ve středu 12. 6. jely všechny třídy 3. ročníku do History Parku 
v Ledčicích. Děti měly možnost vyzkoušet si práci archeologa 
a pracovat na vykopávkách. Lektorka dětem vysvětlila, co dokáže-
me vyčíst z různých předmětů, které se při vykopávkách odkryjí. 
Dozvěděly se zajímavosti o bydlení v pravěku, jakým způsobem 
se lovil mamut a jednoho si vyzkoušely ulovit (lovení mamutů 
nám moc nejde). Na závěr si zkusily výrobu nádob z hlíny.

Výlet všichni zakončili společným obědem v areálu a náku-
pem suvenýrů. / Peisarová Kateřina

Školní výlet 6.D
Ve čtvrtek 13. června jsme se třídou 6.D vyrazili na třídenní vý-
let na Malou Skálu. Po příjemné cestě vláčkem jsme dorazili na 
maličké nádraží v Malé Skále a pěšky pěkně s bagáží na zádech 
se přesunuli do místa našeho ubytování, do Líšného. Po krát-
kém odpočinku jsme se vydali na pěší výlet na nedaleký skalní 
hrad Vranov, zvaný též Pantheon. Po strmém výšlapu vzhůru 
jsme byli odměněni krásnými vyhlídkami a šplháním a prolézá-
ním různých skalních skulinek v troskách bývalého hradu.

Druhý den hned po dobré snídani nám přivezli až k domeč-
ku rafty a kánoe. Vyfasovali jsme pádla, vesty a další potřebné 
vybavení a hurá na vodu. Cestu po řece Jizeře jsme si moc užili 
a zažili jsme při ní spoustu legrace. Během plavby se děcka na 
plavidlech poctivě prostřídávala a občas se při tom někdo tro-
chu vykoupal v řece. Konec cesty okořenila tříčlenná posádka 
kánoe, která se 100 m před cílem při výměně pozic v lodi efekt-
ně a kompletně překlopila do vody. Za mnohačetné podpory 
ostatních posádek ale kluci situaci zvládli a notně vymáchaní 
dopluli zbývající metry do cíle. V kempu Dolánky jsme se pře-
vlékli do suchého a posilněni dobrým jídlem z místního kiosku 
vyrazili na další část cesty. Po krásné cyklostezce po břehu Jize-
ry jsme se vraceli na koloběžkách do místa, odkud jsme ráno 
vyráželi.

Poslední den jsme se na koloběžkách, které u nás zůstali 
zaparkované z předešlého dne, přesunuli z Líšného na Žlutou 
plovárnu a zde děti čekala fotoorientační hra po Malé Skále. Na 
dvě hodinky pobíhaly ve skupinkách po Malé Skále a snažily se 
splnit všechny zadané úkoly, aby se pak mohly odměnit naleze-
ným pokladem. To se nakonec všem podařilo a pak už nás jen 
čekal poslední oběd, balení a úklid, poslední zmrzlina a přesun 
zase s bagáží na zádech na vlakové nádraží.

A zase vláčkem domů. Ve vlaku obvyklé drama a chaos ko-
lem hledání těch správných sedaček, ale nakonec vše dobře 
dopadlo a v pořádku jsme dojeli zpět na vlakové nádraží v Ne-
ratovicích, odkud jsme před dvěma dny vyráželi. / Jonášová 
Petra 

místností tzv. cel, kde se 
tísnilo někdy až 90 osob 
ve velmi špatných hygi-
enických podmínkách. 
Mohli jsme si tak lépe 
představit těžkost a váž-
nost celé tehdejší situace.

Zaujala nás také pod-
zemní chodba dlouhá při-
bližně 500 m, která nás 
dovedla až na popraviště, 
ze kterého jsme zamířili 
tzv. branou smrti obhléd-
nout druhý dvůr s dalšími 
celami, které poskyto-
valy přístřeší někdy až 
stovkám vězňů, a kde byly životní podmínky ještě horší než na 
předchozím dvoře. Tento dvůr a cely byly vystaveny až pozdě-
ji v době nacistické okupace tábora a svou podobou reálněji 
připomínaly děsivé koncentrační tábory. V místním kinosálu 
jsme zhlédli přibližně dvacetiminutový dokument o Terezín-
ském ghettu a Malé pevnosti, po kterém následovala volnější 
část, kterou jsme využili k samotné prohlídce tamějšího muzea 
s různými exponáty připomínající život a průběh věznění, jmé-
na obětí a i dozorců, a některých jejich osudů v Malé pevnosti. 
Exkurze v nás zanechala stopu a byla přínosná pro pochopení 
a vžití se do celé situace, až si příští rok budeme povídat o situ-
aci, která nastala ve 40. letech v Protektorátu Čechy a Morava. 
/ Havlátová Kateřina
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Putování za pohádkou pro 1. a 2. ročníky
V pátek 14. června uspořádali žáci 9.B a 9.C za pomoci 4 sym-
patických chlapců ze 7.A převážně sportovní program Putování 
za pohádkou.

Tohoto programu se zúčastnilo všech osm tříd 1. a 2. roč-
níků. Děti si obešly a někdy i oběhly celkem 9 stanovišť, kde 
plnily nejrůznější úkoly, například seřazovaly chronologicky děj 
pohádky o Karkulce, poznávaly podle indicií pohádku o Locice, 
prolézaly ve skupinách obručí (připomínka klobouku, ze které-
ho vylézali Bob a Bobek), běhaly opičí dráhu (po domečku tří 
prasátek) a třeba i na obracečkách přenášely legendární Spon-
geBobovy burgery. Nakonec naše šikovné malířky ozdobily 
obličeje či ruce dětí malbou kočičky Hello Kitty nebo pavouka 
v pavučině. 

Malým i velkým dětem se akce líbila, velcí žáci byli sice na 
jejím konci pořádně unavení, ale byli rádi, že svým mladším 
spolužákům mohli udělat radost. / Šnajdrová Helena

Art camp v chorvatském Živogošči
V červnu tohoto roku se vybraní žáci napříč naší školou zúčastni-
li prvního ročníku výtvarného pobytu v chorvatském Živogošči. 
Do Chorvatska jsme vyráželi plni očekávání v pátek 14. června. 
Cesta nám utekla velmi rychle a v pátek v deset hodin dopoled-
ne jsme již měli všichni nohy v křišťálově čistém moři na úžasné 
oblázkové pláži. Ubytováni jsme byli v chatkách v místním kem-
pu. Program celého desetidenního pobytu byl opravdu nabitý. 
Každý den jsme se věnovali nějaké výtvarné aktivitě jako napří-
klad malbě obrazů, kamenů, výrobě šperků, landartu ale i ma-
lování na obličej. Malování jsme prokládali pobytem na pláži, 
dováděním v nafukovacím mořském aquaparku, procházkami 
po okolí a skvělými výlety. První výlet byl pirátskou lodí, která 
nás zavezla na ostrov Hvar, kde jsme strávili dopoledne dovádě-
ním na písčité pláži, poté nás loď odvezla na prohlídku do sta-
robylého rybářského města Sučuraj. Na lodi jsme poobědvali 
skvělé grilované ryby a nakrmili racky. Další výlet byl na ústí 
řeky Neretvy, kde jsme dopoledne věnovali tvorbě landartu 
a tvořili jsme sochy z písku. Dále následovala projížďka lodí po 
řece Neretvě, na louce u řeky nám místí ugrilovali skvělý oběd 
a my se na loďkách vydali do městečka Vid, kde jsme navštívili 
archeologické muzeum a prohlédli si starobylé antické sochy 
a další vykopávky. Odvážní prokládali horký den koupáním v le-
dové Neretvě, jejíž teplota měla pouze okolo dvanácti stupňů. 
O plnou penzi v průběhu celého pobytu se nám postaral tým 
místní restaurace a žáci tak měli moznost ochutnat autentic-
kou chorvatskou kuchyni. Celý tento zážitek jsme si mohli užít 
díky skvělé paní učitelce Janě, která v Živogošči několik let žije 

a perfektně zná celé 
okolí a místní oby-
vatele. Provedla nás 
nejen touto nádher-
nou částí Chorvatska, 
ale byla i obrovskou 
inspirací a pomocí 
při výtvarném tvoře-
ní. Všichni žáci si tak 
domů odvezli neje-
nom nezapomenutel-
né zážitky, ale i krásné 
vlastnoručně vyrobe-
né obrazy a šperky. Skupinka žáků z devátých ročníků potom 
pod naším vedením prožila program obohacený o koncert 
v místním klubu a půlnoční koupání za svitu úplňku. I přesto, 
že v průběhu celého pobytu panovala obrovská vedra, vrátili se 
všichni žáci v pořádku v neděli 23. června zpět svým rodičům, 
nikdo neměl úpal a nedošlo k žádným zraněním. Celé osazen-
stvo zájezdu utvořilo skvělou partu, díky níž jsme si pobyt ná-
ramně užili a žáci utužili vztahy napříč ročníky. Již se nemůžeme 
dočkat, až za rok zase vyrazíme! / Prášilová Tereza

Dopravní hřiště
Dne 11. 6. 2024 jsme se s družinou Veverek vydali na doprav-
ní hřiště v Kralupech nad Vltavou. S dětmi jsme to vzali pěkně 
autobusem z Odoleny Vody, aby ten výlet byl pořádně zážitko-
vý. Na dopravním hřišti nás čekala úžasná a milá paní z úřadu. 
S dětmi si prošla veškeré značky a děti si zopakovaly přednosti 
a zásady silničního provozu. Na hřišti jsme strávili hodinu a půl 
a bylo to velice užitečné a přínosné. Po akci jsme se vydali na 
zmrzlinu do cukrárny a pak už nás čekala jen jízda autobusem 
zpět do Odoleny Vody.

Děti byly nadšené, celá akce se vydařila a těšíme se, že si to 
někdy opět zopakujeme. / Školní družina Veverky
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Kurzy s rodilým mluvčím
S angličtinou někteří z nás začali ještě dříve než první školní 
den. Na naší škole se konaly každoroční kurzy angličtiny s rodi-
lým mluvčím, které proběhly v posledním týdnu letních prázd-
nin. Děti byly rozděleny na základě věku a úrovně angličtiny 
a tento rok k nám do školy zavítali hned tři lektoři – Johan, Ta-
mara a Danielle. S dětmi strávili celý týden. Připravili si pro ně 
nespočet aktivit, ve kterých žáci mohli rozvíjet své dosavadní 
znalosti angličtiny. Celý týden byl završen slavnostním ceremo-
niálem, při němž žáci dostali na památku certifikát za absolvo-
vání kurzu.

Olympiáda
14. 11. proběhla na naší škole písemná část soutěže v anglic-
kém jazyce. V letošním školním roce byl o soutěž opravdu velký 
zájem. Celkem se zúčastnilo 64 žáků ve dvou kategoriích: 6. - 
7. ročník, 8. - 9. ročník. Ti, kteří dosáhli požadovaného počtu 
bodů, postoupili do ústní části. Z každé kategorie pak dva nej-
úspěšnější žáci postoupili do okresního kola soutěže, které se 
konalo ve dnech 6. a 14. 2. 2024.

Z mladší kategorie nás na okresním kole v Čelákovicích re-
prezentovali Pavel Dreveňák ze 6. D a Jana Niewaldová ze 7. A. 
V soutěži se lépe umístila Jana Niewaldová, která skončila na 
sdíleném 6.-7. místě. Ze starších žáků jsme vyslali do soutěže 
Adama Boumalu z 8. A a Nelu Niewaldovou z 9. B. Ve druhé 
kategorii se více dařilo chlapcům – Adam se umístil na krásném 
druhém místě a těsně mu utekl postup do krajského kola!

Rozloučení učitelů  
s devátými ročníky sportem
V úterý 25. 6. se družstva z jednotlivých tříd devátých ročníků 
sešla s učiteli naší školy na antuce a zahráli si tradiční volejbalový 
turnaj. Celkově mezi sebou sehráli 5 setů. Učitelé vzdorovali mlá-
dí a dravosti družstvům složených z dívek i chlapců se ctí a nad 
jednotlivými třídami zvítězili v poměru 4:0 - učitelé: 9.A, B, C, 
D., i když občas to bylo jen o kousek. Vítězství si deváté ročníky 
připsaly až, když vytvořily společné družstvo ze všech tříd. Nej-
úspěšnější třídou v klání mezi devátými ročníky byla třída 9.C.

Na zápasy učitelů s žáky dohlížela a soudcovala bývalá ligo-
vá rozhodčí Věra Hudečková a zápasy devátých ročníků rozhod-
covala Šárka Míčková. Děkujeme za skvělé sportovní výkony 
a povzbuzující publikum sestavené z žáků naší školy.

Všem žákům přejeme krásné léto a úspěchy jak na poli 
sportovním, tak i životním. / Malá Monika

Prvňáčci na opékání buřtů
Dne 20.6. 2024 se všechny první třídy vydaly na opékání buřtů 
k domečku. Děti se na tuto akci velice těšily. Statečně si opekly 
každý svého buřta a s velkou chutí se do něj pustily. Během 
opékání si děti hrály na hřišti, nakupovaly si různé pochutiny 
a užívaly si společnost svých kamarádů. Po opečení buřtů čeka-
la děti osvěžující sprška. Ta měla jednoznačně největší úspěch. 
Akce byla velice vydařená a nás moc těší, že se vše povedlo 
a děti byly spokojené. / Vaše vychovatelky Katka, Jana, Hanka 
a Jaruška

Závěrečné obhajoby 9. ročníků 
Od 17. května do 5. června se každou středu v naší škole kona-
ly obhajoby závěrečných prací 9. ročníků. Závěrečné žákovské 
prezentace mají v naší škole více než desetiletou tradici.

Žáci si na začátku školního roku vybrali téma, které je pro ně 
blízké a které je zajímá, následně si k tomuto tématu shromáž-
dili informace, které využili k sepsání textu ve Wordu. Z tohoto 
nejméně čtyřstránkového textu poté žáci vycházeli při tvorbě 
svých prezentací v PowerPointu. Zakončením jejich úsilí byly 
závěrečné ústní prezentace s využitím PowerPointu, při nichž 
žáci prokázali přesnost, jasnost, výstižnost a jistotu slova. Každý 
žák měl také svého vedoucí závěrečné práce, který mu svými 
radami a zkušenostmi s tvorbou práce pomáhal.

Prezentující žáci, zástupci obce a přísedící komise si obha-
joby velice užili. Děti ukázaly, jak umí srozumitelně a plynně 
mluvit, a také obohatily své posluchače o spoustu informací. 
I proto si všichni zaslouží velkou pochvalu a poděkování za po-
ctivou práci. / Šnajdrová Helena

Náš rok s angličtinou
Následující rubriku připravila kolegyňka Radka Smetanová 
a shrnula v ní všechny aktivity, které potkaly naše žáky v prů-
běhu školního roku v anglickém jazyce. A že jich bylo. Inu 
posuďte sami.
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EDISON – Youth for Impact
V letošním školním 
roce se naše ško-
la opět zapojila do 
projektu Youth for 
Impact (dříve projekt 
Edison). Přijeli k nám 
studenti napříč ce-
lým světem (Indo-
nésie, Taiwan, Čína, 
Turecko, Jižní Korea). 
Zahraniční studenti 
strávili na naší škole 
celý týden, během 
něhož přednášeli žá-
kům zajímavosti o své zemi, hráli s nimi hry, učili je jednodu-
ché tance. Studenti pak ve spolupráci s žáky devátého ročníku 
přichystali prezentaci zemí na páteční Global Village. Během 
dopoledne mohli žáci naší školy zhlédnout program, který stu-
denti s deváťáky připravili, mohli ale také ochutnat jídla typická 
pro dané země.

Zájezd do Anglie
Letošní rok byl po dlouhé době rokem, kdy naše škola uspořá-
dala ve spolupráci se Student Agency zájezd do Anglie. Zájem 
byl opravdu veliký. Vyráželi jsme v neděli na večer, kdy jsme té-
měř v padesáti lidech vyrazili na dlouhou cestu. Zvládli jsme ji 
bravurně, i když někteří z nás neměli pocit, že se v noci v auto-
buse může i spát???? První velká zkouška nás čekala až v Calais 
ve Francii, kdy jsme procházeli pasovou kontrolou. Trajekt nás 
vysadil v anglickém Doveru, odkud nás čekala ještě kratší cesta 
do Hastings. Městečko nás přivítalo zamračeným počasím, to 
nám ale nebránilo ho poznat a prohlédnout si ho. Večer jsme 
se seznámili s našimi hostitelskými rodinami. Úterní dopoled-
ne bylo ještě upršené, ale to nám nevadilo, protože jsme měli 
výuku v jazykovém centru. Po obědě nás čekala návštěva dal-
šího přímořského městečka Brighton. Středa už byla poněkud 
hezčím, jasnějším dnem. Po výuce jsme se vydali do městečka 
Battle a pirátského městečka Rye. Čtvrtek byl snad nejhezčím 
z celého týdne. Zvládli jsme poslední den výuky a také poslední 
odpolední výlet, tentokrát na Seven Sisters, bílé křídové úte-
sy. Ty se nám sice moc líbily, ale moře se nám líbilo ještě víc. 
Někteří z nás ho viděli poprvé v životě, jiní se po nějaké době 
osmělili a šli vyzkoušet, jak moc je studené.

V pátek ráno jsme se rozloučili s městečkem Hastings za 
deštivého počasí, ale v Londýně nás přivítalo sluníčko. Měli 
jsme možnost vidět Tower Bridge, Tower of London, Millenium 
Bridge, katedrálu sv. Pavla, Londýnské oko, Westminster Abbey, 
Houses of Parliament, Elizabetinu věž (Big Ben). Nadšení jsme 
byli i z veverek a pelikánů v St. James‘s Park, viděli jsme Buc-
kinghamský palác a také Leicester Square. Jako poslední jsme 
prozkoumali Čínskou čtvrť, zavítali jsme na Trafalgar Square, 
kde jsme viděli památník Horatia Nelsona a také národní gale-
rii. Prohlédli jsme si Camden Town a pak jsme vyrazili metrem 
zpátky k autobusu, odkud jsme se vydali na cestu domů.

Děkujeme všem dětem, protože byly opravdu úžasné a jen 
díky nim máme chuť zájezd opakovat znovu!

Příprava na zkoušky Cambridge English
Letošní rok byl prvním, kdy žáci měli možnost připravovat se na 
mezinárodně uznávané zkoušky Cambridge English. Zkoušku 
A2 Key for Schools složil Tomáš Dvořák (budoucí 9. B) na Grade 
A, což je nejvyšší a nejlepší možný výsledek a dosáhl tím na 
CEFR úroveň B1.

Dominika Pförtnerová (letošní 9.A) a Anna Weberová (le-
tošní 9.C) skládaly zkoušku B1 Preliminary for Schools. Obě dvě 
dosáhly skvělého výsledku Grade A a získaly tak dle CEFR úro-
veň B2.

Všem moc gratulujeme a přejeme hodně úspěchů v dalším 
vzdělávání se v anglickém jazyce.

Mezinárodní soutěž Englishstar
V tomto školním roce proběhl již 11. ročník mezinárodní soutě-
že ENGLISHSTAR. Naše škola se do soutěže zapojila již potřetí. 
Cílem soutěže je rozvíjet zájem žáků o studium anglického ja-
zyka, v soutěži si můžou žáci porovnat své znalosti s vrstevníky 
z ostatních škol.

Soutěž se konala 13. 5.2024. Žáci mohli dosáhnout až 100 
bodů a zde jsou výsledky žáků s nejvyšším počtem bodů:

Pavel Dreveňák (6.C) a Adam Michal Touš (6.B) dosáhli oba 
ve své kategorii krásného výsledku 98 bodů. Jana Niewaldová 
(7.A) ve své kategorii dosáhla na 97 bodů. V osmých třídách 
se o stejný počet bodů, a to 99, dělí dokonce tři žáci – Beáta 
Žampová (8.C), Bui Duc Thang (8.D) a Patrik Hafsi (8. D). Z devá-
tých tříd byla za naši školu nejlepší Anna Weberová (9.C), která 
získala 98 bodů.

Každý soutěžící (bez ohledu na výsledek) získal diplom 
a pero s logem soutěže a zároveň všichni soutěžící s úspešností 
více než 80 %, což jsou na naší škole téměř všichni zúčastnění, 
dostali diplom s vyobrazenou zlatou medailí.
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Doběhni si pro zajíce
Další ročník velikonočního běhu Doběhni si pro zajíce je za 
námi. Oblíbená akce se uskutečnila v pondělí 25. března a od-
měnou každému ze 148 závodníků, kdo doběhl do třetího patra 
(a doběhli opravdu všichni), byl čokoládový zajíc. V každé kate-
gorii byli ti nejrychlejší odměněni ještě další sladkou odměnou. 
Časy nejrychlejších se pohybují kolem 19 sekund, a to je oprav-
du úctyhodný výkon. 

Poděkování za organizaci letošního běhu patří panu učiteli 
T. Havlátovi a třídě 8.B a paní učitelce K. Havlátové. / Smeta-
nová Jana

McDonald cup
Dne 29. 4.2024 se za krásného slunečného počasí uskutečnil 
v Čelákovicích tradiční fotbalový turnaj žáků 4.a 5.tříd McDo-
nald´Cup. Bylo přihlášeno celkem 30 družstev a vytvořeno  
8 základních skupin, ve kterých hrál každý s každým. Musím po-
chválit všechny naše reprezentanty za bojovné výkony, neboť 
jsme v kategorii starších (4. a 5. třídy) jsme obsadili 5.místo. / 
Šplíchalová Kateřina

Žijeme volejbalem
V týdnu od 22.- 26. 4. jsme opět žili volejbalem. V rámci hodin 
volejbalové sportovní přípravy jsme se rozhodli načerpat inspi-
raci na finálovém utkání volejbalové extraligy mužů mezi LVI 
Praha a Jihostrojem České Budějovice, kde toto utkání mohlo 
již mohlo rozhodnout o mistru republiky.

Zahájení utkání státní hymnou v podání Matěje Rupperta 
bylo umocněno neuvěřitelnou atmosférou ve vyprodané hale. 
Utkání bylo napínavé do poslední chvíle, zvítězilo družstvo LVŮ 

Lyžařský kurz 
Dne 7. 1. jsme vyjeli na lyžařský výcvik na Benecko. Letos se 
kurzu zúčastnilo celkem 40 žáků ze sedmých tříd, doplněných 
žáky z osmých tříd. Počasí nám vyšlo sice mrazivé, ale za to 
krásné, slunečné. Ubytovaní jsme byli na chatě Barka, kde nám 
perfektně vařili a sjezdovky jsme měli hned vedle chalupy. Prv-
ní večer jsme s dětmi prošli metodiku, jak se chovat na sjez-
dovkách a každý další večer jsme s žáky hráli společné týmové 
aktivity, ve kterých sbírali body do celkového hodnocení. Ve 
středu jsme udělali krátkou procházku do místního obchůdku. 
Lyžování zvládli úplně všichni perfektně. Dokonce i začáteční-
ci zvládli sjet modrou sjezdovku a vyjeli vlekem nahoru. Kurz 
jsme si užili a plní zážitků jsme se vrátili domů. / Míčková Šárka

Sportovní rubrika
A protože se u nás na škole snažíme vést naše svěřence k lás-
ce v pohybu a podporovat je všemožně v tom být také fyzicky 
aktivní, nesmím zapomenout připomenout různé sportovní 
akce a soutěže, kterých v průběhu roku neproběhlo málo 
a mnohdy skončily pro naši školu velmi úspěšně.

Praha a série utkání o titul se prodloužila. Mistrem republiky 
se nakonec stalo ve čtvrtek 25. 4. družstvo Českých Budějovic.

Načerpané zkušenosti a atmosféru z fandění jsme si přenes-
li do volejbalového turnaje, který se odehrál ve čtvrtek 25. 4. 
v Čelákovicích, kde družstvo chlapců pod taktovkou Nikoli Pe-
kárkové, trenérky starších žáků AERO Odolena Voda, nepro-
hrálo ani jeden set a stali se vítězi okresního kola ve volejbale 
starších žáků škola dne 6.6. budou pokračovat v kole krajském.

Dívčí družstvo, které se po loňském roce velmi zlepšilo, a to 
zejména díky Sdružení volejbalu v Odoleně Vodě, kde dívky již 
dvakrát týdně trénují, obsadilo krásné 7.místo. / Malá Monika
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Kooperativní tělesná výchova ve 4. C
V hodinách tělesné výchovy jsme se rozdělili do malých skupi-
nek po 3–4 žácích a plnili jsme různé úkoly zaměřené na tré-
nink spolupráce, fyzickou zdatnost a také pobavení. Skupiny 
chodily po tělocvičně se zápisovou kartou a postupně řešily 
různá zadání podle karet např. podbíhání pod lanem, vytváření 
sousoší z těl dětí, přenášení gymballu bez rukou. / Panochová 
Nábělková Kateřina

Teribear běh
Naše škola se již poněkolikáté zúčastnila nadačního běhu – Te-
ribear. V letošním roce se mohly školy zúčastnit kdekoliv a od-
běhané kilometry nahlásit. My jsme se tedy rozhodli, že nadaci 
podpoříme a vyrazili jsme v rámci tělesné výchovy kroužit ko-
lem fotbalového hřiště. Všechny děti si zaslouží pochvalu. Dě-
kuji všem a těším se opět na další ročník. / Šplíchalová Kateřina

Pohár rozhlasu
V pondělí 6. 5. 2024 se naše škola zúčastnila atletických závo-
dů Pohár rozhlasu. Soutěžili jsme v běhu na 60 metrů, štafetě, 
v hodu kriketovým míčkem, ve vrhu koulí, skoku do výšky, sko-
ku do dálky a ve vytrvalostním běhu podle kategorií.

Mladší žáci (6. a 7. třída) se umístili na 4. místě, mladší žá-
kyně (6. a 7. třída) na 7. místě. Starší kluci (8. a 9. třída) skončili 
na 5. místě a starší holky (8. a 9. třída) na 4. místě.

Nejvyššího bodového zisku dosáhli tito žáci: Vlachynská, 
Karolína (982), Klaus, Filip (859), Matijko, Jan (790), Chalmov-
ská, Anemaria (782)

Počasí nám bohužel nevyšlo sluníčkové, ale naopak jsme 
pěkně zmokli. Přesto věřím, že byla tato akce pro všechny no-
vou zkušeností a zážitkovým dnem. Jsme moc rádi za bojovnost 
všech žáků a za jejich podané výkony. / Šplíchalová Kateřina

Výlet do lanového centra
Dne 8. 5. 2024 jsme se s žáky 2. stupně zúčastnili výletu do 
lanového centra v Praze – Vysočanech.

Na úvodu se žáci naučili vzájemně jistit a ukázali si základy 
lezení. Poté byli rozděleni do skupin a snažili se splnit veškeré 
překážky. Některé překážky vyžadovali spolupráci více lezců, 
jiné byli pro jednotlivce. Výlet jsme si velmi užili a doufáme, že 
příští rok se účastníme opět se stejným úspěchem a soutěži-
vostí dětí. / Šplíchalová Kateřina

Líbeznický pohár
Dne 13. 6. proběhl fotbalový turnaj základních škol 2. stupně. 
Hrálo se v Líbeznici na fotbalovém travnatém hřišti. Naše škola 
poskládala dva týmy – mladší (6. a 7. ročník) a starší (8. a 9. 
ročník). V kategorii mladších se proti sobě utkalo celkem 5 zá-
kladních škol. Hrálo se celkem 2x 10minut. V kategorii starších 
se proti sobě postavily 4 týmy a hrací doba byla 2x15 minut. 
Obě kategorie hrály formát 5+1 hráčů.

Naše škola sice nevyhrála, ale myslím si, že jsme si to všich-
ni moc užili. Mladší vybojovali 2.místo, starší 3.místo. / Malá 
Monika a Šplíchalová Kateřina

Družinový čtyřboj 
Protože víme, jak je pohyb důležitý, zařadili jsme do naších 
školních družin měsíční výzvu s názvem Družinový čtyřboj. Celý 
květen si děti ze všech oddělení měly možnost vyzkoušet tyto 
disciplíny: skok do dálky, skok z místa, běh 60 m a hod kriketo-
vým míčkem. Výsledek z každé disciplíny se dítěti zapsal a na 
konci celé akce se vybrali tři nejlepší z každého ročníku. Děti 
sportování velice bavilo a bylo vidět, že do něj dávají velkou 
energii a nechyběla ani soutěživost.

Dne 19. 6.2024 se všechny družiny sešly u fotbalového hři-
ště, kde proběhlo vyhlášení vítězů. Vítězové obdrželi diplomy 
a medaile. Všem dětem moc gratulujeme a děkujeme za účast. 
/ Školní družina
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Bronzová příčka v krajském 
volejbalovém finále
Stále žijeme volejbalem
Žáci naší školy postoupili po vítězství v okresním kole do kraj-
ského finále, které se odehrálo za účasti celkem osmi základ-
ních škol a gymnázií ze Středočeského kraje ve středu 5. června 
na antukových hřištích v Neratovicích. Finále se hrálo ve dvou 
základních skupinách, když naše škola byla vylosována do sku-
piny B společně se školami v Řevnici, Vlašimi a Kladně. Celou 
základní skupinu odehráli naši žáci bez ztráty setu a skupinu 
přesvědčivě vyhráli, jejich výkony se stupňovaly a byly lepší 
a lepší. V semifinále ale narazili naši žáci na příbramskou Zá-
kladní školu pod Svatou horou. Naši kluci bojovali po celý zá-
pas, leč oba vyrovnané sety prohráli až v úplné koncovce, což 
je posunulo do boje o bronzové medaile. Zde se znovu utka-
li se školou z Řevnice a znovu vyhráli ve dvou setech. Pohár 
a medaile za třetí místo předával kolínský rodák a volejbalista 
roku 2022 i 2023 Marek Šotola, který přímo na místě podpo-
roval i svou kolínskou základní školu, která nakonec celé finále 
vyhrála. Všichni žáci příkladně reprezentovali naši školu a patří 
jim velké poděkování, stejně jako paní učitelce Monice Malé, 
která se na naší škole věnuje volitelnému předmětu Sportovní 
volejbalová příprava. Finále se zúčastnili nahrávači Jan Malček 
a Daniel Gall, smečaři Ondřej Novotný, Matyáš Prošek a Anto-
nín Rous, blokaři Ondřej Moural, Tomáš Zajíc a Vojtěch Micha-
lík a univerzál Jakub Slezák. / Havlát Tomáš

Scházeli jsme 2x – 4x za měsíc ve středu mezi 7,00 a 7,45 od 
konce září do konce května. Na schůzkách jsme se potkávali 
v počtu cca 5–15. Na prvních schůzkách jsme si stanovili cíle 
a jak bychom je rádi letos naplnili. Některé aktivity byly již dané 
požadavky školy a družiny. V září jsme organizovali akci Pěšky do 
školy, do které jsme se nejen zapojili, ale také jsme ji za naši školu 
vyhodnocovali a odesílali naše výsledky. Ve spolupráci s městem 
se naši zástupci účastnili většího projektu Školní participační roz-
počet, který probíhal od září 2022 do června 2024 a byl zaměřen 
na propojení žáků s městem v rámci spolupráce na konkrétních 

Den Země (22. 4.) jsme si připomněli rozhlasovou relací a pla-
kátky po škole a již tradičně naší největší akcí Ekostánek (12. 4.). 
Zde jsme prodávali naše výrobky, výpěstky z hodin pracovních 
činností na 2. stupni (děkujeme p. učitelkám), výrobky jiných 
lidí, které nám je věnovali (i jim děkujeme), knihy, které už 
doma nepotřebujete (děkujeme) a výpěstky vzešlé z naší nové 
školní hydroponické zahrádky. Výtěžek jsme částečně věnovali 
na nákup materiálu do pracovních činností (pro práci na zahra-
dě školy), částečně jsme se odměnili za celoroční práci a část 
použijeme na nákup odměn a materiálu na naše akce v příštím 
školním roce. V červnu jsme pak jeli na výukový program Mik-
roskopování do Stanice přírodovědců na Prahu 5 a potýrat své 
tělo do lanového centra.

Za vynikající celoroční práci moc děkuji všem dětem v eko-
parlamentu. Za pomoc a podporu moc děkuji mnoha p. učitel-
kám, učitelům i vedení školy. Za ranní občerstvení na schůz-
kách děkuji všem děvčatům, která nám pekla. Těším se, že se 
i další školní rok budeme úspěšně scházet a tvořit spolu mnoho 
zajímavých akcí, rozvíjet svůj pozitivní vztah k našemu životní-
mu prostředí, učit se komunikovat a spolupracovat a báječně 
se spolu bavit. / Skýpalová Jitka

Na podzim jsme dokončili obnovu Naučné stezky Dřeviny Ma-
lého háje, která je sice pouze v elektronické podobě, přesto 
její tvorba byla náročná a zapojilo se do ní mnoho dětí i mimo 
ekoparlament a další vyučující.

Pro děti jsme organizovali tradiční fotosoutěž. Tentokrát na 
téma Měsíc. Přišlo nám od dětí mnoho pěkných fotografií. Letos 
jsme zorganizovali 1. ročník ping-pongového turnaje v podmín-
kách a prostorách školy. Podmínky byly omezené, ale zájemců 
hodně. Hodně se nám toho nepovedlo, ale celkově byla akce tak 
úspěšná, že jsme se poučeni rozhodli ji za rok zopakovat.

Ekoparlament 
ve školním 
roce 2023/24

zlepšeních města a také na zlepšení školy. K tomu se realizova-
lo mnoho schůzek, plánování a vzešel z toho 1 vítězný návrh na 
zlepšení školního prostředí, který bude realizovat město, mnoho 
nápadů na zlepšení prostředí města a možná i výhled na další 
spolupráci dětí s městem.
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Co se událo v naší školní jídelně za právě uplynulý školní rok? 
Pojďme se na to společně podívat a shrnout to podstatné.

Na začátku školního roku jsme přijali 3 nové síly, takže náš 
kolektiv byl úplný. Dětí, tak jako každý rok, opět přibylo, cel-
kem tedy máme přibližně 800 dětských strávníků. Vzhledem ke 
složité finanční situaci jsme byli nuceni po prázdninách navýšit 
cenu oběda o 5 Kč. Díky tomu nejsme tolik omezeni při výběru 
surovin, ale můžeme nakupovat kvalitní, i regionální potraviny.

Stále platí, že vaříme od pondělí do čtvrtka dvě jídla a v pá-
tek jedno. Snažíme se vyhovět i těm, kteří dávají přednost bez-
masým obědům a tato jídla většinou zařazujeme jako oběd č.2. 
Chápeme i problémy s dietami některých dětí. Těmto rodičům 
vycházíme vstříc nabídkou donášení vlastních obědů, které 
v poledne ohřejeme. Toto bez problémů funguje. Do jídelníčku 
pravidelně zařazujeme průběžně nová jídla, i když naši strávní-
ci jsou hodně „konzervativní“. Mají rádi českou kuchyni a pak, 
jako na všech školách, hamburgery, pizzy, hranolky, sladká jídla. 
Poměrně dobře jsou přijímány luštěniny, u ryb je situace horší.

Co nás v jídelně trápí, stejně jako vás, jsou fronty na oběd 
v některých dnech. Snažíme se s vedením školy a zřizovatelem 
najít řešení a věříme, že již od září budou viditelná. Nadále bude-
me jako kolektiv usilovat o poskytování vyvážené stravy, zlepšo-
vání prostředí školní jídelny a celkové pohody u oběda. V životě 
však dochází i ke smutným událostem. Na konci školního roku 
nás opustila kolegyně, paní kuchařka Maruška Šišáková. S láskou 
na ni budeme navždy vzpomínat. / Fraňková Pavlína

Školní rok 2023–2024 
ve školní jídelně

Letem světem 
jednotlivými předměty
Pomalu se blížíme ke konci našeho ročního přehledu, avšak 
je nutné podotknout, že akcí a projektů, které za tento škol-
ní rok proběhly je mnohem, mnohem více. V poslední části 
ročenky bych ráda připomněla přeci jen některé zvláštní pro-
jekty a soutěže, které byly něčím neobvyklé a jedinečné a je 
škoda je nechat upadnout v zapomnění.

Autorské čtení pro žáky 7. – 9. tříd, 11. 10.
Dne 11. 10. 2023 se žáci 7.-9. třídy ZŠ Vítězslava Hálka mohli 
zúčastnit autorského čtení knihy „Království v kameni” od Nely 
Mičkové. Tato akce se konala v Hálkově domě a žáci měli mož-
nost se po přečtení několika úryvků ptát na otázky nejen o kni-
ze, ale také o autorce. Nela Mičková k nám na školu chodila do 
páté třídy a poté odešla studovat na gymnázium a jak jsme se 
díky otázkám dozvěděli, čtení a psaní knih byla vždy její vášeň. 
Nela vedle představení své knihy také vyprávěla, s jakými obtí-
žemi se jako mladá autorka potýkala a co vše musela překonat, 
aby byla její kniha vydána. Akce byla inspirací a motivací pro 
začínající autory, aby se nebáli jít si za svými sny a jejich díla 
nekončila jen tak v šuplíku.
„Za mě to byla úžasná akce, která mě, jakožto člověka, co také 
rád píše příběhy, inspirovala v tom pokračovat.“ /L. Plecháčová
 „Knížka mě zaujala, protože se mi líbil děj. Líbí se mi, že autorka 
píše knihy už od dětství. Proces vydání byl velmi zajímavý.“ / Š. 
Truncová, Skýpalová Jitka

Recitační soutěž Hálkovo pírko  
a vánoční setkání
V letošním roce se opět konala recitační soutěž Hálkovo pírko, 
které se zúčastnili žáci prvního i druhého stupně. Opět jsme 
mohli v předvánočním čase zažít atmosféru třídních kol i kol 
školních.  V konkurenci jednotlivých kategorii měla porota oprav-
du těžký úkol vybrat ty nejlepší. Všem soutěžícím děkujeme za 
účast v soutěži a za předvedené výkony. Vítězům blahopřejeme 
a s vámi ostatními se budeme těšit příští rok na shledanou. Slav-
nostní vyhlášení výsledků proběhlo 4. prosince v rodném domku 
Vítězslava Hálka. Krásnou adventní atmosféru podtrhly výkony 
těch nejlepších recitátorů ze všech kategorií. Akci přišel také 
podpořit starosta města Odolena Voda Ondřej Prášil, předsed-
kyně kulturní komise Tereza Prášilová a členka kulturní komise 
Marie Nováková. Kulturní komisi děkujeme za finanční příspěvek 
na nákup knih pro jednotlivé účastníky. Panu Romanu Strakovi 
děkujeme za zpřístupnění Hálkova domku.

I letos jsme měli možnost porovnat výkony našich soutě-
žících s výkony dětí z MŠ a ZŠ nám. Svobody v Praze 6, ZŠ Pa-
nenské Břežany, ZŠ Líbeznice, ZŠ Zdiby, které k nám přijely na 
vánoční setkání recitátorů 8. prosince. Učebnou zněly básně 
různých českých i zahraničních autorů a několik odvážlivců se 
pustilo i do přednesu prózy. A i přestože se jednalo o nesou-
těžní setkání, přece jen se jeden oceněný vítěz našel – Gabri-
ela Irišková zaujala všechny svým přednesem i výběrem textu 
a odnesla si ocenění ředitelky školy za výrazný přednes. Zážitek 
to byl pro všechny jistě nezapomenutelný.
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Budoucnost zelené planety 
Naše škola zaslala několik výtvarných prací do výtvarné soutě-
že pod záštitou radního Středočeského kraje pro oblast vzdělá-
vání a sportu Mgr. Milana Váchy na téma „Budoucnost zelené 
planety“.

Tuto soutěž vyhlásilo Centrum sociálních a zdravotních slu-
žeb Poděbrady o.p.s. Výtvarné práce dětí byly vystaveny na Vý-
stavišti Lysá nad Labem v rámci XXIV. ročníku soutěžní výstavy 
pro seniory a zdravotně hendikepované s názvem Šikovné ruce 
našich seniorů – pro radost 
a potěšení v hale A.  

Soutěže se zúčastnilo 
1609 výtvarných prací – MŠ 
266 výkresů, ZŠ 1.-3. třída 
408 výkresů, ZŠ 4.-6. třída 
381 výkresů, ZŠ 7.-9. třída 
283 výkresů, Speciální školy 
a dětské domovy 153 vý-
kresů, Střední školy 118 vý-
kresů. Celkem se zúčastnilo 
130 školních a mimoškol-
ních zařízení. Na úžasné 3. 
místo dosáhla Tereza Ostří-
žová z 5. třídy pod vedení 
paní učitelky Peslerové. 
GRATULUJEME :-) / Ullman-
nová Ivana

Kurz první pomoci
V letošním školním roce již tradičně proběhl na celé škole kurz 
první pomoci. V prvním ročníku se děti seznámily se zásadami 
poskytování první pomoci při krvácení nejen z řezných ran, ve 
druhém ročníku s popáleninami a dušením a ve třetím ročníku 
s poskytováním první pomoci při dopravních nehodách. Nově 
přibyla témata pro žáky čtvrtého až osmého ročníku, kterými 
byly letos alergie, dušení a tonutí.  Děti si vyzkoušely záchra-
nu aktivního i pasivního tonoucího, dozvěděly se, co dělat při 
záchvatech alergie, dušení, jak správně aplikovat a spoustu 
dalších užitečných informací. Zároveň všichni zopakovali masáž 
srdce na figurínách, jak volat záchrannou službu, co a jak správ-
ně v rámci první pomoci říct, a hlavně jak se celkově chovat 
a zachovat klid. Toto je součástí kurzu každý rok a v dětech to 
přirozeně upevňuje povědomí o tom, co dělat v rámci té oprav-
du první pomoci. Jak se ukazuje, funguje to, protože děti, které 
měly kurz už potřetí či počtvrté si informace z předchozích let 
pamatovaly velmi dobře.  Věříme, že tyto pravidelné kurzy mají 
smysl při případné záchraně lidského života. Děti byly nadšené, 
záchranáři je aktivně zapojili do všech možných situací, které 
mohou nastat. Už se těšíme na další rok, kde budeme všichni 
zase o úroveň výš. / Lohniská Monika

Debatiáda – krajské kolo
V letošním roce jsme poprvé zařadili mezi soutěže na naší škole 
Debatiádu. Soutěž je určena žákům druhého stupně základních 
škol a odpovídajících ročníků víceletých gymnázií. Žáci soutěží ve 
dvou věkových kategoriích, v I. kategorii žáci 6. a 7. třídy nebo 
primy a sekundy, ve II. kategorii žáci 8. a 9. třídy nebo tercie 
a kvarty. Jejich úkolem je v rámci pravidly řízené debaty nad kon-
troverzním tématem odhalit podstatný společenský problém 
a následně se pokusit představit jeho možné řešení. V debatě 
proti sobě stojí vždy dva dvoučlenné týmy. Ten, kterému se po-
mocí konstruktivní argumentace podaří lépe obhájit svá tvrze-
ní, debatu vyhrává.  Nejprve jsme si pozvali Barboru Lacinovou 
z Asosiace debatních klubů, která některým našim třídám uká-
zala, jak na to :). Pak jsme se rozhodli uspořádat pro letošní rok 

školní kolo pro 8. a 9. ročníky. Školní kolo proběhlo dvoukolově 
a dva vítězné týmy – Natálie Stránská a Tereza Martínková (obě 
8. B) a Michaela Putzová (9.C) a Karolína Kubíčková (9.B) nás prv-
ní jarní den reprezentovali v krajském kole. Pro nás všechny to 
byla první zkušenost a myslím, že jsme obstáli na výbornou, 
dívky se neztratily, debatovaly, získávaly cenné zkušenosti a ně-
které debaty byly opravdu velmi vyrovnané, ve výsledku pak 
rozhodoval jeden bod. 

Konečné umístění na 5. a 7. místě si jistě zaslouží naši po-
chvalu a obdiv. / Smetanová Jana

Velice zajímavý byl také přednes Vojtěcha Svobody z naší 
základní školy, který recitoval vlastní tvorbu inspirovanou 
ochranou přírody. Na závěr byla pro všechny účastníky připra-
vena sladká odměna, knížka a účastnický list, který jim dnešní 
den bude připomínat.

Děkujeme komisi školské a volnočasové za finanční příspě-
vek na nákup knih pro jednotlivé účastníky. / Smetanová Jana
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Hydroponická zahrádka
Ekologii se věnujeme i prostřednictvím nové inovativní učební 
pomůcky, která pomáhá rozvíjet ekologické cítění dětí, ukazuje 
v praxi směr ke zdravé výživě a dává dětem zkušenosti s pěsto-
váním zdravých potravin a dalších rostlin.

Hydroponická zahradní laboratoř ve zmenšeném prostoru 
stimuluje v současnosti se neustále rozvíjející trendy moderní-
ho ekologického pěstování rostlin. Znázorňuje princip hydropo-
nického pěstování rostlin, který se používá ve velkokapacitních 
sklenících, tj. ukazuje omývání kořenů rostlin živným roztokem 
za přítomnosti dostatečného vzdušného kyslíku, světla a tepla. 
Vzhledem k dostatku těchto složek potřebných pro růst, rostli-
ny velmi dobře prosperují. V závislosti na použitých rostlinách, 
lze dosáhnout až několik úrod za rok. Živný roztok neobsahuje 
žádné škodlivé mikroorganismy ani škůdce jako půda, a proto 
není potřeba v průběhu růstu používat žádné chemické ošet-
ření – pěstování je naprosto ekologické. Žáci mají možnost sle-
dovat vývoj rostlinky během celého roku, v rámci pěstitelských 
prací si vedou badatelský deník o jejich růstu. Seznamují se 
i s jejich významem a použití v praxi. / Ullmannová Ivana

Recitační soutěž Showtime
Ve čtvrtek 18. dubna se ko-
nala v Klecanech recitační 
přehlídka v anglickém ja-
zyce „Showtime“ pro žáky 
1. stupně, které se zúčast-
nily všechny základní školy 
z blízkého okolí.

Žákyně třídy 4.A (Olivia 
Moses, Stela Šoltová, Tere-
za Syslová, Noemi Kanyitu-
rová, Bianka Vardzelová) se předvedly ve velmi živé a kreativní 
dramatizaci oblíbeného kresleného seriálu pro děti „Peppa 
pig“. Zvláště je nutno zdůraznit jejich schopnost pracovat jako 
tým a předat publiku duch tohoto příběhu. Jejich vystoupení 
bylo zábavné a zároveň inspirativní. 

Dvě žákyně z třídy 4.D (Adéla Kordíková a Veronika Zen-
kerová) se odvážily přednést báseň o přátelství „Friendship“. 
Žákyně 5.D (Viktorie Bauerová, Zuzana Humhalová, Nikola 
Špačková) si vybraly procvičování výslovnosti prostřednictvím 
početní říkanky „This Old Man“. Jejich pečlivý přednes, souhra 
a melodičnost říkanky se líbil porotkyni, která dívky vybrala jako 
nejlepší v kategorii 5. ročníků. Celkově byla vystoupení v rám-
ci recitační přehlídky v anglickém jazyce plná talentu, energie 
a inspirace. Všichni účastníci ukázali svou odvahu a kreativitu, 
což je obdivuhodné. / Hošková Sylva

Projekt ČAS
Čas se vleče, letí, utíká. Co 
to čas vlastně je? Co si pod 
ním představit? To byla 
otázka, na kterou jsme se 
snažili ve třídě najít odpo-
věď. Pomocí myšlenkové 
mapy jsme zjistili, že čas 
je velmi rozsáhlý pojem. 
Od jedné vteřiny až po rok 

a staletí. Pro žáky 1. třídy jsem zvolila pro projekt úsek jeden 
rok. Děti měly zjistit, co se v průběhu roku mění. Naučili jsme 
se roční období, měsíce v roce, dny v týdnu a hodiny.
Každá skupina pracovala na připravených materiálech, které 
pak nalepila a vytvořila z něj plakát. Děti se ve skupině zapojo-
valy do různých činností – kresba, vybarvování, třídění a řazení 
měsíců, dnů v týdnu, hodin, minut a sekund. Skupina si vyrobi-
la hodiny, které byly středem plakátu. Dařila se i spolupráce ve 
skupinách. Výsledkem bylo pět povedených plakátů na téma 
ROK. / Nováková Martina

Měření času v historii
V šestých třídách jsme se v hodinách fyziky ponořili do fascinu-
jícího tématu „Měření času v historii”. Děti se během hodiny 
seznámily s tím, jak se čas měřil v minulosti. Poté si mohly vy-
brat, na jaké hodiny se zaměří v rámci svého projektu. Přístup 
žáků k úkolu byl zodpovědný a výsledky byly ohromující.

V třídě 6.D jsme se zaměřili na Staroměstský orloj. Děti 
měly možnost nahlédnout do jeho fungování pomocí simulá-
toru a objevit, co se na něm nachází. Výsledkem byly nádherné 
práce, které děti vytvořily s velkým nadšením. / Jandová Eva

Krásný příklad  
mezigenerační spolupráce na ZŠ
Pod vedením pana Ing. Tomáše Havelky, učitele informatiky 
probíhal kurz pro seniory, který se těšil velké oblibě. Žáci 8. 
tříd se v něm rovněž aktivně angažovali a předávali své znalosti 
a dovednosti v oblasti informačních technologií starší generaci. 

Kurz byl financován z Programu 2023 pro poskytování dotací 
z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Humanitární-
ho fondu v rámci tematického zadání „Podpora sociálních akti-
vit“. O podporu si požádalo Město Odolena Voda, tudíž bylo pro 
naše seniory zdarma. Kurz s názvem „Mezigenerační spolupráce 
při IT kurzech pro seniory“ se zaměřoval na širokou škálu témat, 
od základního nastavení počítače a mobilního telefonu, online 
komunikace a bezpečnosti na internetu až po možnosti, které 
seniorům usnadní zařizování služeb. Kromě praktických doved-
ností se kurz věnoval i zábavným aktivitám, jako je plánování 
výletů pomocí portálu Mapy.cz, hledání jízdních řádů, úpravě 
fotografií a tvorbě fotoknih. Na závěr kurzu se senioři naučili, jak 
tvořit prezentace z pořízených fotografií a třeba i tabulky pro plá-
nování a organizování výdajů pro svůj klub či jiný spolek.

Mezigenerační setkávání učí děti a mládež úctě ke stáří. 
Svět seniorů a mladé generace se od sebe vzdaluje. Jedna ge-
nerace nerozumí potřebám a problémům té druhé. Projekt při-
spívá ke snahám hledat společnou cestu, senioři i mladí lidé tu 
žijí pospolu a budou žít i nadále. / Havelka Tomáš
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Proč mít rád „dílny“?
Pro radost, že jsem z kousku dřeva či drátu něco pěkného vyrobil.

Pro radost, že jsem tu součástku připájel na správné místo 
a ono to svítí nebo hraje. Pro radost, že jsem šikovný, šikov-
ná a mé prstíky to dokázaly připevnit a nepřilepit se. Ne každý 
tu radost tam dole v přízemí prožívá. Pro některé je to možná 
i trochu otrava. Vždyť výsledek není vidět okamžitě na kliknutí 
myší nebo dotyk na obrazovku telefonu. Ne každý je šikovný 
a trpělivý. Důležité je ale pokusit se. / Klein Roman

Referát na začátek diskuze 
Volný čas mládeže, toť téma, které dnes rád bych rozebrati 
chtěl. Myslím si, že někteří členové mládeže svým drahocen-
ným časem velice plýtvají, zatímco jiní k opaku ho umí využí-
ti. Jsou jedinci, kteří svým volným časem mrhají, ku příkladu 
pobývají ve špatných komunitách, kde různé zlozvyky pobírají. 
Jejich pravým opakem jsou pak ti mladiství, kteří se rozhod-
li ve svých volných chvílích zabývati se seberozvojem. To jest 
z mého pohledu velmi důležitá věc – snažit se najíti sama sebe 
a nepřebírati jen tak bez přemýšlení názory ostatních. Klíčem 
k úspěchu v životě je státi se disciplinovaným člověkem a kdo 
to dokáže, otočí se jeho život vždy tím správným směrem. To, 
co někdo dělá ve volném čase, ho tedy může značnou měrou 
ovlivnit. / Eder Daniel 9.A

Líbeznická bublina – recitační soutěž
Dne 7. 6.2024 se konalo 
velmi milé setkání recitá-
torů „Líbeznická bublina“ 
v ZŠ a ZUŠ v Líbeznicích.

Z naší školy přednášely 
své básně celkem 4 stu-
dentky – Nina Kovaříková 
ze 3.B, Simona Molosago-
vá z 5.A, Michaela Sáblová 
z 6.B a Lea Černá z 9.B. 
Speciální cenu paní knihovnice vyhrály ve svých kategoriích Si-
mona Molosagová a Lea Černá. Moc gratulujeme. Tímto všem 
zúčastněným děkujeme za krásnou reprezentaci naší školy a pře-
jeme mnoho dalších úspěchů v recitaci. / Dvořáková Michaela

Střípky z tvorby našich dětí
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